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e-Ticaret üzerinden ya-
pılan alışverişlerdeki iade
masraflarının tüketiciye
yansıtılması 1 yıl erte-
lendi. Açıklamada, e-ti-
caretin çok sayıda ürün
çeşidini zaman ve mekan
sınırından bağımsız ola-
rak hızlı, kolay ve düşük
maliyetle tüketicilere su-

nabilmesi, satıcılar bakı-
mından ise iş yeri kira
maliyetinin olmaması, stok
ve finansman maliyetle-
rinin daha düşük olması
gibi faktörlere bağlı olarak
e-ticaretin toplam pera-
kende ticaretten aldığı pa-
yın her geçen yıl arttığı
ifade edildi. » Sayfa 6’da

Trabzon'un Maçka il-
çesi kırsalında, 11
Ağustos 2017'de bö-
lücü terör örgütü
mensuplarıyla sağla-
nan sıcak temas sıra-
sında şehit olan 15
yaşındaki Eren Bülbül
ve Jandarma Astsu-
bay Kıdemli Başçavuş
Ferhat Gedik, şeha-
detinin yedinci yılında
unutulmadı. Gümüş-

hane'den geçici gö-
revle Trabzon'a gelen,
Ankara'ya tayini çık-
masına rağmen böl-
geyi sevdiği için görev
süresini uzatan ve
hain saldırıda şehit
düşen Jandarma Ast-
subay Kıdemli Baş-
çavuş Ferhat Gedik'in
adı da Maçka ve Gü-
müşhane'de yaşatılı-
yor. » Sayfa 8’de

AK Parti Genel Başkan-
vekili Efkan Ala, partinin
23'üncü kuruluş yılının,
14 Ağustos Çarşamba
günü kutlanacağını be-
lirterek, "Görkemli ama
aşırıya kaçmayan bir
kutlama programıyla
milletimizin huzuruna
çıkacağız." dedi. AK Par-
ti'nin Türk siyasi tari-
hindeki önemine dikkati
çeken Ala, partinin bu

misyonu ve vizyonunu
paylaşacak bir prog-
ram hazırladıklarını
söyledi. Ala, bu kap-
samda partinin kuru-
cuları ile o günden bu-
güne görev yapmış
olan bütün AK Parti
emektarlarıyla birlikte
geçen süreci ve Tür-
kiye Yüzyılı vizyonunu
değerlendireceklerini
belirtti. » Sayfa 8’de

azze'deki Filistin Sağlık Ba-
kanlığından yapılan açık-
lamada, İsrail'in Gazze Şe-

ridi'ne 309 gündür sürdürdüğü saldı-
rılara ilişkin bilgi verildi. Açıklamada,
İsrail ordusunun son 24 saatte Gaz-
ze'nin çeşitli bölgelerine düzenlediği
saldırılarda 3 katliam gerçekleştirdiği,
bu saldırılarda 40 Filistinlinin daha
hayatını kaybettiği, 140 Filistinlinin
de yaralandığı belirtildi. İsrail'in 7
Ekim'den bu yana Gazze Şeridi'ne
düzenlediği saldırılarda yaşamını yi-
tirenlerin sayısının 39 bin 790'a çıktığı
kaydedildi. Açıklamada ayrıca hâlâ
enkaz altında ve yol kenarlarında ölü-
lerin bulunduğu ancak İsrail güçlerinin
engellemesi nedeniyle sağlık ekipleri
ile sivil savunma görevlilerinin cena-
zelere ulaşamadığı vurgulandı.

Filistin haber ajansı WAFA'ya
göre, İsrail ordusu, Gazze'nin da-
ğıttığı Ed-Derac Mahallesi'nde ye-
rinden edilenlerin sığındığı Et-Tabiin
Okuluna saldırdı. Kişinin sığındığı
yerden yapılanların sabah namazını
kıldığı sırada gerçekleşen saldırıda
100 kişi öldü, onlarca kişi yaralandı.

Yerel kaynaklarda, cesetlerin saldırı
nedeniyle parçalandığı ve ortaya
çıkan yangın nedeniyle yandığını
kaydetti. Sivil savunma birimlerinin
kapsamlı olarak dağılan parçalarının
bir araya toplandığı belirtildi.

Filistin Devlet Başkanlığı Sözcüsü
ve Enformasyon Bakanı Nebil Ebu Ru-
deyne, yaptığı açıklamada, okul sal-

dırısının İsrail'in Gazze ve Batı Şeria'da
her gün işlediği katliamların devamı
olduğunu ifade etti. Ebu Rudeyne, bu
saldırının İsrail'in şüphe uyandıran
uluslararası sessizlik karşısında, "kitlesel
katliamlar ve her gün işlenen cinayetler
politikası" yoluyla Filistin halkını yok
etme çabalarını doğruladığını kaydetti.
ABD'nin silah ve askeri teçhizat satın

alması için İsrail'e 3,5 milyar dolar
vereceğini açıkladığı bir dönemde
Gazze halkına karşı yeniden bir katliam
işlendiğine dikkati çeken Ebu Rudeyne,
"Bu katliamdan ve İsrail'in Gazze Şe-
ridi'ne yönelik saldırılarının 10'uncu
ayında da devam etmesinden doğ-
rudan ABD yönetimi sorumludur."
ifadelerini kullandı. » Sayfa 10’da

G

eşiktaş Kulübü Başkanı Hasan Arat, yeni
sezonda şampiyonluk hedeflerine ula-
şacaklarına inandığını söyledi. Arat,
kadrolarındaki eksiklikleri tamamlamaya
çalıştıklarını dile getirdi. » Sayfa 11’de

Fransız mutfağının önde
gelen aşçılarından iki
Michelin yıldızlı şef Ju-
lien Lefebvre, Türk mut-

fağının eşsiz lezzetlere
sahip önemli bir gastro-
nomik değer olduğunu
söyledi. » Sayfa 3’te

Gebelik için yaş sınırı 37

Ittıfak

Op. Dr. Şengör, sosyal veya entelektüel
sebeplerden dolayı evlilik yaşının ilerledi-
ğine işaret ederek, "18 yaşından itibaren
34 yaşına kadar gebelik olabilir, 34 yaşından
sonra yumurta kalitesinde düşmeler baş-
lıyor, özellikle 37 yaşından sonra daha da
ilerliyor. " ifadelerini kullandı. » Sayfa 2’de
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İki Michelin yıldızlı ünlü Fransız şef 
Lefebvre’den Türk mutfağına övgü

Hasan Arat, yeni sezon için 
takımı ve camiasına güveniyor

HAVVA İNCECİK’İN HABERİ 12’DE

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan,
Çukurova Uluslararası Havalimanı'nın
açılış törenine katıldı. Erdoğan, "Çu-
kurova'nın ticaret, turizm ve tarımsal
üretimine katkılar yapacak, yaklaşık
3 bin kişinin istihdamına vesile ola-
caktır. Akdeniz'in tamamının kalkın-
masında lokomotif rolü üstlenecek
böyle bir eseri ülkemize kazandırmak-
tan gurur duyuyoruz." dedi. "Şakirpaşa
Havalimanı bir eğitim merkezi olarak

bölgeye hizmet verecek. Kapatma diye
bir şey yok." açıklamasında bulunan
Erdoğan şöyle devam etti; "Ülkenin
kaynaklarıyla ilgili cümle kurulacaksa
eleştirilmesi gereken Çukurova Hava-
limanı değil halkın parasını Paris'te
har vurup harman savuran müsriflerdir.
SGK'ya borç ödemeye, millete hizmet
etmeye gelince kasada para yok, fakat
cümbür cemaat Paris'te keyif çatmaya
gelince paranın sınırı yok." » Sayfa 7’de

Soykırımcı İsrail namazda
vurdu: 100 Filistinli şehit

AK Parti’nin 23'üncü kuruluş yılı ‘sade
ve etkili’ bir programla kutlanacak

Türk Hava Yol-
ları (THY),
t e m m u z d a
yüzde 85,2 do-
luluk oranıyla
8,3 milyon yol-
cu taşıdı.
THY'den Ka-
muyu Aydınlat-
ma Platformuna yapılan açık-
lamada, şirketin Temmuz 2024

trafik sonuç-
larına yer ve-
rildi. Şirketin
T e m m u z
2023'te 8,6
milyon olan
toplam yolcu
sayısı, bu yı-
lın aynı dö-

neminde yüzde 2,6 azalışla 8,3
milyon oldu.  » Sayfa 6’da

Sırlı Süleyman Efendi günün
Ağustos sıcağının nisbeten aza-
larak gölgelerin uzamaya baş-
ladığı bir vaktinde yeğeni Ah-
met Selim’i her zaman olduğu
gibi Başakşehir Hoca Ahmet
Yesevî parkına götürdü…

İBRAHİM ETHEM GÖREN » 8’de

Sezon açılış maçları zor olur.
Galatasaray, Süper Kupa ma-
çında Beşiktaş’a faklı mağlubi-
yetinden sonra kendi seyircisi
önünde lige iyi bir başlangıç
için sahaya çıktı. 

RECEP İNCECİK » 11’de

Hakikate beş
dakika ara!

Galatasaray’da üçlüğü
Batshuayi çektirdi

THY temmuzda 8,3 milyon yolcu taşıdı

İstanbul'un merkezi Beşiktaş'ta
kalabalıktan uzak sanat ile iç
içe muhteşem bir mekan. 19.
yüzyıl padişahlarının resim
zevkinin yakından görülebi-
leceği çok zengin bir kolaksi-
yonla sanatseverleri büyülüyor.
150 yılı aşkın bir süredir halen

gizemini koruyan büyük bir
imparatorluğun benzersiz hi-
kayelerini içinde taşıyan öne-
mini hiçbir zaman yitirmeyen
döneminin gözde yapılarından
Dolmabahçe Sarayı hem dün-
yada hem de ülkemizde yoğun
ilgi uyandırmaktadır. 

Dolmabahçe’de sanat hazinesi: 
‘Milli Saraylar Resim Müzesi’

Eren Bülbül ve Başçavuş Ferhat Gedik’in
şehadetinin üzerinden 7 yıl geçti

e-Ticaretteki iade masraflarının 
tüketiciye yansıtılması 1 yıl ertelendi

İşgalci İsrail ordusunun, Gazze kentinde yerinden edilenlerin sığındığı bir okula düzenlediği
saldırıda en az 100 Filistinlinin şehit olduğu, onlarca kişinin yaralandığı bildirildi. İşgalcile-
rin saldırıyı, okula sığınanların sabah namazı kıldığı sırada gerçekleştirdiği açıklandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Çukurova Uluslararası
Havalimanı 3 bin kişinin istihdamına vesile olacak
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Aİstanbul’da yaygınlaşan Asya
kaplan sivrisineği ısırdığında
alerjik reaksiyona yol açabiliyor
Boğaziçi Üniversitesi Mole-
küler Biyoloji ve Genetik Bö-
lümü Öğretim Üyesi Doç. Dr.
Necla Birgül İyison, İstan-
bul'da yaygın görülen ve yu-
murtalarını sığ sulara bırakan
Asya kaplan sivrisineğinin
ısırdığı kişilerde alerjik reak-
siyona yol açabildiğini belir-
terek, buna karşı belediyelerin
ilaçlamaları artırmalarını, va-
tandaşların da balkon ve bah-
çelerinde su bırakmamaya
dikkat etmelerini önerdi. Asya
kaplan sivrisineğine karşı
uzun vadeli ve çevre dostu
bir çözüm geliştirmek için
çalışmalar yürüten İyison, bu
türün Türkiye'deki popülas-
yonu ve özelliklerine ilişkin
AA muhabirine değerlendir-
melerde bulundu. Doç. Dr.
İyison, Asya kaplan sivrisi-
neğinin giysilerin üzerinden
ısırabildiğini, nematod,
parazit ve virüs ta-
şıyabildiği için
"sarıhumma"
"dang hum-
ması", "zika",
"chikungun-
ya", "Batı Nil
virüsü" gibi
hastalıkların
taşınmasında
etkili olduğunu
ancak bu hasta-
lıklara dair henüz
Türkiye'de bir vakaya
rastlanmadığını ifade etti.
Özellikleri nedeniyle "agresif
bir tür" olarak tanımladığı
Asya kaplan sivrisineğine dair
bilimsel çalışmaları ve yeni
gelişmeleri takip ettiğini ak-
taran İyison, "İklim değişikliği

de bu sivrisineklerin gelişimini
sağlıyor. Çünkü havalar ısın-
dıkça hızlı gelişim gösteriyor
ve bıraktıkları yumurta sayısı
daha çok artıyor. Sayıları ar-
tınca tabii daha fazla insana
zarar verebiliyor." değerlen-
dirmesini yaptı. Bu sivrisine-
ğin Güney Amerika'dan ya-
pılan ticari alışverişler sıra-
sında, gemi vasıtasıyla geldiği
Türkiye'de ilk kez 2011'de
Trakya'da, 2017'de Karade-
niz'de görüldüğünü ve ardın-
dan İstanbul ile farklı bölge-
lere yayıldığını belirten İyison,
invaziv bir tür olduğu için
ortama çabuk adapte olup
orada çoğalabildiğini dile ge-
tirdi. Doç. Dr. Necla Birgül
İyison, Asya kaplan sivrisi-
neğinin ısırdığı kişilerde ya-
rattığı etkiye ilişkin, şu bilgileri
verdi: "Isırdığı kişilerde alerjik

reaksiyonlara yol açabiliyor.
Öncelikle kasılma mey-

dana geliyor. Sonra
kızarma oluşuyor
belirli bir bölgede.
Bunu nasıl gide-
rebiliriz? Kızarık-
lık oluşan bölge-
ye buz koyabili-
riz. Bu hem ilti-
habın yayılmasını

hem de kaşıntıyı
engelleyebilir. Anti-

histaminik merhemler
de kullanılabilir. Belirtiler

geçmezse doktora gidilmelidir.
Eğer sinek boğaz bölgesini
ısırırsa, bu şişlik meydana ge-
tirdiği için çok tehlikeli ola-
biliyor. Bu gibi durumlarda
hemen doktora başvurulması
gerekiyor." lİSTANBUL-AA

Takviye besin tozları
kullananlar dikkat
Günümüz sektöründe bulunan
supplementlerin çoğu gereksiz.
Vücut için tabii ki yararları
vardır fakat supplementlerin
içinde bulunan aminoasitlerin
çoğu, sizin yediğiniz besinlerde
fazlasıyla bulunuyor. Spora baş-
layan bir birey için yeterli dü-
zeyde dinlenme, şiddetli an-
trenman ve dengeli beslenme
olmadan supplementlere para
vermek yalnızca para kaybıdır"
dedi. Kocaeli'nin İzmit ilçesinde
spor salonu işleten, 1989'da
spor furyasına kapılan ve gü-
nümüzde 3. kademe kıdemli
antrenörlük yapan Seyhun Açık-
göz, takviye besin tozları (supp-
lementler) hakkında bilinmesi
gerekenleri anlattı. Önemli bil-
giler veren Fitness Antrenörü
Seyhun Açıkgöz, "Her şeyin faz-
lası zarardır. Su bile içseniz, ol-
ması gerekenden fazla içerseniz
sağlığınıza zarar verir. Haliyle
supplementler de önerilen mik-
tardan fazla alınıyorsa sağlığı-
nıza zarar verebilir. Günümüz
sektöründe bulunan supple-
mentlerin çoğu gereksiz. Vücut
için tabii ki yararları vardır fakat
supplementlerin içinde bulunan
aminoasitlerin çoğu, sizin ye-
diğiniz besinlerde fazlasıyla bu-

lunuyor. Bu yüzden alınması
gerekmez fakat kullanım tali-
matına uyulduğu sürece protein
tozu alınmasında sakınca yoktur"
diye konuştu. Protein tozunun
ne olduğundan bahseden Sey-
hun Açıkgöz, "Protein tozu, pro-
tein içeren hayvansal ve bitkisel
besinlerin izole edilmiş halidir.
Bunlar soya, casein (süt proteini),
peynir altı suyu, yumurta, hatta
et gibi besinler olabilir. Bu man-
tıkla protein tozunu zararlı gör-
mek, süt ve süt ürünlerini zararlı
görmekle aynı mantığa sahiptir.
Buna ek olarak protein tozu za-
rarlı olsaydı, protein ihtiyacının
giderilmesi adına hastanelerde
bakıma muhtaç insanlara protein
süt temin edilmezdi" şeklinde
konuştu. Protein tozu ve diğer
ürünlerin yardımcı olduğunun
altını çizen Açıkgöz, "Spora baş-
layan bir birey için yeterli dü-
zeyde dinlenme, şiddetli antren-
man ve dengeli beslenme ol-
madan supplementlere para ver-
mek yalnızca para kaybıdır. Bes-
lenme konusunda öncelikli olan
kesinlikle besin tüketimidir, supp-
lement değil. Supplementi kul-
lanırsın fakat yediğin iyi bir be-
sinin yerini asla tutmaz." ifade-
lerini kullandı. lKOCAELİ-AA

Fındık yaprağının akciğer ve meme kanseri
hücrelerini öldürücü etkisi araştırıldı
Giresun Üniversitesi Sağlık Bilimleri
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ayşegül
Çebi, AA muhabirine, Giresun Üni-
versitesi Fen Edebiyat Fakültesi Bi-
yoloji Bölümü Öğretim Üyesi Prof.
Dr. Yalçın Tepe ve Bursa Uludağ
Üniversitesi Fen Edebiyat Fakültesi
Biyoloji Bölümü Öğretim Üyesi Prof.
Dr. Ferda Arı ile 2020'den beri "Fın-
dık Bitkisinin Akciğer ve Meme
Kanseri Hücrelerindeki Antikanser
Etkilerinin Araştırılması" adlı araş-
tırma projesi yürüttüklerini söyledi.
Geçmişte yapılan çalışmalarda fındık
bitkisinden paklitaksel (çeşitli kanser
türlerini tedavi etmek için kullanılan
kemoterapi ilaçlarının içerdiği mad-
de) elde edilebileceğine dair bul-
gular olduğunu belirten Çebi, ken-
dilerinin de bu doğrultuda yürüt-
tükleri proje ile fındık yaprağının
akciğer ve meme kanser hücreleri
üzerindeki apoptosis (programlan-
mış hücre ölümü) etkisini araştır-
dıklarını ifade etti. Çebi, araştırmada,
fındık yaprağının akciğer ve meme
kanseri hücreleri üzerindeki apop-
tosis etkisine baktıklarını belirterek,
"Fındık yaprağının antikansorejen
etki ettiğini gösterebilmek için hem
akciğer hem de meme kanseri hüc-
relerinin apoptotik mekanizmasını
moleküler yaklaşımla izledik." diye
konuştu. Fındık yaprağının ekstrak-
tını elde edip liyofilize ettiklerini
yani dondurarak kuruttuklarını dile
getiren Çebi, şu bilgileri verdi: "Daha
sonra bunların apoptotik etkisini
göstermek için Bursa Uludağ Üni-

versitesindeki ekip katkıda bulundu.
Kanser hücreleri ve sağlıklı hücre-
lerde fındık yaprak ekstraktının
hücre öldürücü etkisini göstermek
için sitotoksik (hücreyi öldüren ya
da fonksiyonunu durduran mad-
deler) testler yapıldı. Florasan ikili
boyama ile mikroskobik görüntüleri
alındı. Hücre ölüm yolağını daha
detaylı tespit etmek için western
blot analizi ve M30 antijen testi
yapıldı. Hücre metastazına etkisini
gözlemlemek hücre migrasyon testi
yapıldı. Yaptığımız çalışmadan elde
edilen verilere göre, fındık yapra-
ğının içerisinde kemoterapötik bir
ajan olan paklitakselin apoptotik
etkisini görebildik. İleriki çalışma-
larda fındık yaprağından paklitaksel
elde edilebilirliğini ve bunun en-
düstride kullanılabilirliğini sağla-
maya çalışacağız." Prof. Dr. Çebi,
akciğer kanserinin dünyada en çok
görülen kanser türü, meme kanse-
rinin de kadınlar arasında dünyada
en sık rastlanan ikinci kanser türü
olduğunun altını çizerek, şunları
kaydetti: "Akciğer ve meme kanseri
tedavisinde kullanılan bir kemote-
rapötik ajan olan paklitaksel, Pasifik
porsuk ağacı denilen bir bitkiden
elde ediliyor. Bu bitkinin yetişmesi
uzun sürüyor fakat Türkiye fındık
üretiminde dünyada lider konumda.
Fındık yaprakları ise atık durumun-
da. Amacımız, atık durumda olan
fındık yaprağından paklitaksel elde
etmek ve bunu Türkiye ekonomisine
kazandırmak." lGİRESUN-AA

adın Hastalıkları
ve Doğum Uzma-
nı Op. Dr. Ali Fuat

Şengör, sosyal veya entelektüel
sebeplerden dolayı evlilik yaşının
ilerlediğine işaret ederek, "18
yaşından itibaren 34 yaşına ka-
dar gebelik olabilir, 34 ya-
şından sonra yumurta
kalitesinde düşmeler
başlıyor, özellikle 37
yaşından sonra daha
da ilerliyor. En uy-
gun yaş 20 ile 30
yaşları arasında" ifa-
delerini kullandı.
Özel Vitale Hastanesi
Kadın Hastalıkları ve
Doğum Uzmanı Op. Dr.
Ali Fuat Şengör, hamilelik
döneminde dikkat edilmesi
gerekenler ve gebelik yaşı hak-
kında açıklamalarda bulundu.
Uzm. Dr. Şengör, üniversite oku-
yan kişi sayısındaki artışla be-
raber, gebe kalma ve çocuk
sahibi olma yaşının ilerlediğini
dile getirdi.
"34 yaşından sonra
yumurta kalitesinde
düşmeler başlıyor"

Op. Dr. Şengör, "Yaşla beraber
insanların üreme yeteneği aza-
lıyor ama evlilik yaşı ilerlediği
için, sosyal veya entelektüel se-
beplerden dolayı evlilik yaşı gi-
derek gecikiyor, buna bağlı ola-
rak da gebe kalma ve çocuk sa-
hibi olma yaşı ilerliyor. Yaşla
beraber insanların üreme yete-
neği azalır, çünkü farkına var-
madan zararlı ajanlara maruz
kalıyoruz. Radyoaktif durumlar,
elektromanyetik dalgalar, kim-
yasal maddeler, beslendiğimiz
gıdalar nedeniyle hücre yapı-
mızda bozulma oluyor. 18 ya-
şından itibaren 34 yaşına kadar
gebelik olabilir, 34 yaşından son-
ra yumurta rezervinde yumurta

kalitesinde düşmeler başlıyor,
özellikle 37 yaşından sonra daha
da ilerliyor. En uygun yaş 20 ile
30 yaşları arasında. İdeal doğum
yapı değişkendir, kişinin fiziksel
ve genetik yapısı etkili olabilir,
ailevi genetik hastalıklar ve erken
menopoz durumu da göz ardı
edilmemelidir, bir doktor mua-
yene edip, gerekli hormon testi
ve muayene neticesinde karar
vermesi daha iyi olur" diye ko-
nuştu. Kadın Hastalıkları ve Do-
ğum Uzmanı Op. Dr. Ali Fuat
Şengör, gebelik durumunda bes-
lenmenin önemine dikkat çekti.
Şengör, gebeliğin birçok kadının
arzu ettiği bir durum olduğunu
belirterek, süreç içerisinde an-
nenin kendisini 2 kişi olarak
düşünmesi gerektiğinin önemine
değindi. Şengör, şöyle devam
etti: "Gebelikte anne adaylarının
tek kişi değil iki kişi düşünmesi
lazım, gebelik doğal bir süreç
ama tabi anne adaylarına özel-
likle gebelik sırasında beslenme
için bazı önerilerimiz oluyor.
Mümkünse bir diyetisyenle mut-
laka bir temasa geçmesinde fay-

da var, bunun dışında gebelerin
özellikle sıcak yaz döneminde
bol sıvı tüketmesi lazım. Tuz ve
aşırı karbonhidrat dediğimiz şe-
kerli mamullerden, hamurlu gı-
dalardan mümkün olduğu kadar
uzak durması gerekiyor. Protein
ağırlıklı taze sebze ve özellikle
dönem meyvelerini tüketmesini
diliyoruz, her gün bir avuç fındık,
ceviz gibi B vitamini içeren gı-
dalar, günlük yumurta, haftalık
et tüketimi, ulaşabiliyorsa sağlıklı
deniz ürünleri tüketmesini öne-
riyoruz. Her şeyden önce bol
sıvı almak gerekiyor, dengeli
belli aralıklarla beslenmeli. Gebe
bir kadının alması gereken kilo
9 ila 12 kg arasında, ilk üç ayda
genelde iştahsızlık kilo kaybı
yaşanıyor. Üçüncü aydan itibaren
kadınlar kilo almaya başlar, ideal
hali maksimum 12 kilo alır."

Gebeliğin bir hastalık olma-
dığının altını çizen Op. Dr. Ali
Fuat Şengör, süreç içerisinde
herhangi bir riskli durum yoksa
olağan fiziksel aktivitelere devam
edilebileceğini açıkladı. Şengör,
"Gebelik, kadının fıtratında olan

bir şey, eğer iyi bir doktor mua-
yenesinden sonra herhangi bir
riskli durumu yok ise normal
spor aktivitelerine devam ede-
bilir. Hamilelik pilatesi, yüzme,
yürüyüş olabilir ama bir düşük
tehlikesi, kanama riski veya ka-
nama durumu varsa kendine
dikkat etmesi gerekiyor. Hami-
lelik bir hastalık değildir, nor-
malde atalarımız, dedelerimiz
tarlalarda çalışırdı, çocuklarını
sağlıklı bir şekilde dünyaya ge-
tirdi. Bir düşük tehlikesi yaşan-
mıyorsa hastalık olarak görül-
memeli, normal fiziksel aktivi-
tesine devam etmeli. Kıyı böl-
gelerinde yüzmeyi önerebiliriz,
aşırı zorlu fiziksel aktivite, bi-
siklet, motosiklet kullanımı gibi
düşme veya travmaya maruz
kalabilecek sporlardan uzak dur-
ması lazım" şeklinde konuştu.

Hamilelik döneminde kadın-
ların yüzde 5 ila 8 arasında dü-
şük yapma riskiyle karşılaştığını
kaydeden Op. Dr. Ali Fuat Şen-
gör, şu ifadelere yer verdi: "Ge-
nelde düşüklerin yüzde 95 ora-
nında sebebi genetik veya kro-

mozomal bozukluk olarak ad-
landırdığımız nedenler. Döllen-
me anında hatalı bir döllenme
olduğu zaman, bebek gelişimine
devam etmiyor. Bu durumu er-
ken gebelik kaybı olarak adlan-
dırıyoruz. İfade ettiğim gebeliğin
önüne geçmemiz çok zor. Bunun
dışında hamilelik sırasındaki en-
feksiyonlar, tiroit ve diyabet gibi
dahiliye hastalıkları, ileri dere-
cedeki ateşli hastalıklar düşüğe
yol açabiliyor. Bunlardan koru-
nabiliriz. Ama genetik veya kro-
mozomal sebeplere bağlı dü-
şükleri önlemek çok zor, tabii
tıpta gelişmeler devam ediyor.
Eğer bir genetik veya kromozo-
mal bozukluk taşıyıcısı varsa
son yıllarda bunu tüp bebek ile
bu rahatsızlık tespit edip, sağlam
embriyo seçilerek düşük önle-
nebiliyor."

Evli bir çiftin korunmaması
halinde yüzde 85 oranında ge-
beliğin yakalanacağını ifade eden
Uzm. Dr. Ali Fuat Şengör, ko-
nuşmasını şu şekilde tamamladı:
"Evli bir çift korunmuyorsa bir
yıl süre zarfında yüzde 85 ora-
nında gebelik yakalanıyor, yüzde
15 civarındaki kişi de infertilite
dediğimiz bebek problemi olan
kişilerdir. Bu bozukluğu yaşayan
kişileri genelde tedavi ediyoruz
ama bazı hastaların tedavisinden
yanıt alamıyoruz, bunlar daha
ileri derecede bozukluk oluyor.
Evlenme yaşı, zararlı alışkan-
lıklar, hastanın geçirmiş olduğu
ameliyatlar önemli, bunlar ka-
dınların gebe kalma sürecini bo-
zabilen unsurlar. Erkek faktörü,
bayan faktörü var, daha çok ba-
yan faktörü ön planda. Erkek
faktörü biraz daha düşük ol-
makla beraber o tür sorunlarla
da karşılaşıyoruz. Yüzde 55-60
civarında bayan, yüzde 40 ora-
nında erkeğe bağlı bir oran ve-
rebiliriz." lANTALYA-İHA

K
Sağlık Bakanı Memişoğlu:
Organlarımızı özellikle
bağışlamamız gerektiğini
toplumumuzun bilmesi gerekir
Sağlık Bakanı Kemal Memişoğlu, or-
gan bağışının önemini belirterek, ka-
davradan organ bağışı yapılması çağ-
rısında bulundu. Bakan Memişoğlu,
Vali Seddar Yavuz'u ziyaretinin ar-
dından Malatya Eğitim ve Araştırma
Hastanesi ile Çarmuzu Aile Sağlık
Merkezi'ni ziyaret etti. Battalgazi Dev-
let Hastanesi'nde düzenlenen Sağlık
Hizmetleri İl Değerlendirme Toplan-
tısı'nın ardından gazetecilere açıkla-
mada bulunan Memişoğlu, kentte
bulunmaktan duyduğu memnuniyeti
dile getirdi. Memişoğlu, büyük bir
deprem yaşayan Malatya'da yaraların
sarılmaya çalışıldığını belirterek, ken-
tin sağlık sorunlarını ve ihtiyaçlarını
tespit ettiklerini söyledi. Malatya'nın
karaciğer nakilleriyle öne çıktığını
vurgulayan Memişoğlu, şöyle devam
etti: "Bugün dünyanın en büyük ka-
raciğer nakil merkezlerinden birisi
Malatya'da bulunuyor. Türkiye'deki
1700 karaciğer naklinin 300 civarı
burada yapılıyor. Birçok insan yetiş-
tiriyor, Türkiye'deki nakil sayısının
yükselmesinde buradaki insanların
da emeği var, onlara minnettarız.
Organlarımızı özellikle bağışlamamız
gerektiğini toplumumuzun bilmesi
gerekir. Ölülerimizin organlarını top-
rağa gönderip canlılarımızdan maa-
lesef böbreklerini alarak yakınlarını
yaşatmaya çalışıyoruz. Canlıdan değil
kadavra dediğimiz ölülerimizden böb-
rek ve karaciğer bağışlarıyla birçok
insanın hayatının kurtarılmasını isti-
yoruz." Malatya'da sağlık yatırımlarını
artırmayı planladıklarını anlatan Me-
mişoğlu, özellikle depremde yıkılan
sağlık merkezlerinin yenilenmesi iş-
lerini hızlandıracaklarını belirtti. Bakan
Memişoğlu'na ziyaretlerinde Vali Sed-
dar Yavuz, Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Sami Er, milletvekilleri ile diğer
ilgililer eşlik etti. lMALATYA-AA

Gebelik için ideal yaş sınırı 37
Kadın Hastalıkları ve Doğum Uzmanı Op. Dr. Ali Fuat Şengör, sosyal veya entelektüel sebeplerden dolayı evlilik yaşının iler-
lediğine işaret ederek, "18 yaşından itibaren 34 yaşına kadar gebelik olabilir, 34 yaşından sonra yumurta kalitesinde düşme-
ler başlıyor, özellikle 37 yaşından sonra daha da ilerliyor. En uygun yaş 20 ile 30 yaşları arasında" ifadelerini kullandı.
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üreğindeki evlat
acısı ilk günkü ta-
zeliğini koruyan

anne, oğlunun bahçe işlerinden
kazandığı yevmiyeyle aldığı
ekranı kırık cep telefonunu,
yıllar geçmesine rağmen "oğ-
lumun emaneti" diyerek ya-
nından ayırmıyor. Evladının
mezarının da bulunduğu Köp-
rüyanı Mahallesi'nde yaşayan
anne Ayşe Bülbül,  dünyadaki
en büyük acının evlat acısı ol-
duğunu söyledi. Evladının acı-
sının hep içinde olduğunu dile
getiren Bülbül, "Bir, evladımı
kaybettim onun acısı içimde,
bir de bu çocuğun yaşadıkları.
Sahip çıkacak kimse yok, baba
yok, bir parça ekmek yok. Yok-
luklar içinde akşam olurdu
hepsi bir kenarda uyur kalırdı.
Bir anne olarak o çocuklar
uyurdu ama ben nasıl uyuya-
yım, nasıl rahat edeyim?" dedi.
Ayşe Bülbül, çocuğunun çok
çileler çektiğini anlatarak, "Bir,
Eren'imin çektiklerine üzülü-
yorum bir de gençliğine. Onun

da bir yerlere ulaşma hayalleri
vardı. Evet şehit edildi. Eren
buralarda 100 yaşında da olsa
aynı çileler, aynı yokluklar, aynı
açlıklar, aynı sefaletler devam
edecekti. Benim evladım şehit
edildi, o yokluklardan, o çile-
lerden kurtardı ama bir anne
olarak bu acı benim içimden
hiçbir zaman gitmiyor." diye
konuştu.  Oğlunun şehadetinin
üzerinden 7 yıl geçtiğini dile

getiren Bülbül, "Sizin için ye-
dinci yıl, bence 7 bin yıl oldu.
Bu acı bitmez. Evlat acısı yanıp
da sönmeyen bir ateş. Yıllar
gider o ateş sönmez ama ya-
pacak bir şey yok. En sonunda
da 'vatan sağ olsun' diyorum,
kendi kendimi teselli ediyo-
rum." ifadelerini kullandı. Bül-
bül, Eren hala gelecekmiş gibi
yaşadığını aktararak, "Kapı açıl-
dığı zaman Eren gelecek sanı-

yorum ama kimseye hiçbir şey
çaktırmıyorum. Akşamdan ço-
cuklarım kapıyı kapatıyor, o
an benim dünyamı kapatıyor-
lar. Ben de biliyorum evladım
gelmeyecek diye ama anne
yüreği. Tabii ki gittiği yer daha
güzel. Buradaki zorlukları bu-
rada bıraktı ama anne yüreği
olarak ben Eren'i hala gelecek
diye bekliyorum." dedi. Ayşe
Bülbül, elinde oğlunun hatırası
telefon kaldığını belirterek,
sözlerini şöyle sürdürdü: "Eren
bu telefonu yevmiye yaparak
aldı. Bir tuşlu telefon. 'Annem
biraz dişinizi sıkın, yaptığım
yevmiyelerle bir telefon ala-
cağım' dedi. Anne yüreği, 'Sen
telefona para verdiğin zaman
çocuklar ne yiyecek ama öl-
meyiz' dedim. Bu telefonu aldı.
Ablasının telefonundan da he-
sap açtı. Orada da 'Biri de çıkıp
demiyor ki Eren iyi ki varsın'
paylaşımını yaptı."

Oğlunun şehadetinden son-
ra o paylaşıma Türkiye'nin ses
verdiğine dikkati çeken Bülbül,

"Eren bu dünyadan göç edip
gitti, çektikleriyle, yaşadıkla-
rıyla kaldı." dedi. Bülbül,
Eren'in yevmiye ile aldığı te-
lefonu elinden ayırmadığını
anlatarak, "Tuşları çalışmıyor
ama hatıra, ölünceye kadar
çalışmasa bile o telefonu kul-
lanacağım. Onun hatırasıyla
günlerimi geçiriyorum. Akşam-
dan yatarken onu, Eren'le yatar
gibi yanıma koyuyorum." diye
konuştu. Almanya'dan geldiğini
belirten Ayşe Doğan, Eren'in
mezarını ziyaret ederek anne
Ayşe Bülbül'ün acısını paylaştı.
İlk günden beri olayı takip et-
tiklerini dile getiren Doğan,
"Kızlarım da buraya gelmeyi
çok istiyordu. Şehidimizin an-
nesiyle karşılaşacağımı bilmi-
yordum, çok kötü oldum. Be-
beğim daha dört aylık yani
içimi çok kötü etkiledi. Allah'ım
rahmet eylesin. 'Vatan sağ ol-
sun' diyor, iradesine hayran
kaldım. Rabbim kimseye böyle
acılar yaşatmasın, çok üzgü-
nüm." dedi. lTRABZON-AA

Van’da Farsça bilen eleman ihtiyacı
üniversitede açılan bölümle karşılanacak
Her yıl binlerce İranlı turistin zi-
yaret ettiği Van'da turistlerle daha
sağlıklı iletişim kurulması için
Van Yüzüncü Yıl Üniversitesi
(YYÜ) bünyesinde açılan Fars
Dili ve Edebiyatı Bölümü öğrenci
almaya başladı. Birçok medeni-
yetin izlerini taşıyan, tarihi kale-
leri, doğal güzellikleri, mavi bay-
raklı plajı, kedisi ve Van Gölü ile
bölgenin önemli merkezleri ara-
sında bulunan Van, her yıl yüz
binlerce İranlı turiste ev sahipliği
yapıyor. Başta resmi tatiller olmak
üzere yıl boyunca Van'a gelen
İranlı turistler, sektör temsilcileri,
otelciler ve esnafla zaman zaman
iletişim kurmakta güçlük çekiyor.
Van YYÜ'nün girişimleri ve Yük-
seköğretim Kurulunun onayıyla
Edebiyat Fakültesi bünyesinde
bu yıl açılan bölüm sayesinde
sektörün ihtiyaç duyduğu Farsça
bilen personel sıkıntısı giderilecek.
Rektör Prof. Dr. Hamdullah Şevli,
üniversite olarak şehrin ve böl-
genin ihtiyaçlarını göz önünde
bulundurarak çalışmalar yürüt-

tüklerini söyledi. Van'ın her yıl
yüz binlerce turiste ev sahipliği
yaptığını belirten Şevli, "İran ile
büyük bir sınırımız var. Gürbulak,
Kapıköy ve Esendere sınır kapı-
larında ticaret ve transit geçişler
yapılıyor. İranlı turistlerin Van'a
ilgisi her yıl artarak devam ediyor.
Yoğun bir ilgi var." dedi. Kamu
kurumları, sivil toplum kuru-
luşlarının temsilcileri ile üniver-
sitedeki akademisyenlerin talebi
üzerine bölüm açtıklarını anlatan
Şevli, şunları kaydetti: "Bölüm
için gerekli öğretim üyesi sayısını
tamamladık. YÖK Başkanı Prof.
Dr. Erol Özvar hocamızın des-
teğiyle bölümümüzü açtık. 20
öğrenci eğitim görecek. Açtığımız
bölümle ilimizde Farsçaya, Fars
dili ve edebiyatına ilgiyi artırmayı
amaçlıyoruz. Esnaf, tüccar, dış
ticaretle uğraşanlar Farsça bilen
kalifiye personele ihtiyaç duyu-
yor. İran ile ticaretimizi, turist
sayısını, iki ülke arasındaki ile-
tişimi artırmaya katkı sunmak
istiyoruz." lVAN-AA

Y

Orman teşkilatı, “yeşil vatan”ı
aralıksız savunuyor

Fransa'nın kuzeyinde Normandiya
sahillerindeki Honfleur şehrinde
bulunan L'atre restoranının 2 Mic-
helin yıldızlı şefi Julien Lefebvre,
Ela Excellence Resort Belek'te mi-
safirlerine, ülkesinden ve füzyon
mutfağından lezzetli örnekleri sun-
du. Türkiye'de ve Antalya'da bu-
lunmaktan çok mutluğu olduğunu
ifade eden Lefebvre, "Türk deniz-
lerinden çıkan balıklar ve Antalya'nın
taze sebzeleriyle yeni lezzetler de-
neyimlemek benim için ayrı bir he-
yecan oluyor. Fransız ve Türk mut-
fağı arasında gastronomik bir bağ
oluşturduk." dedi. Türk mutfağının
da Fransız mutfağı gibi geleneksel
lezzetler taşıdığını belirten 43 ya-
şındaki Michelin şefi, "Çok lezzetli
yemekleriniz var. İki ülke mutfağı
arasında çok benzerlik bulunuyor.
Fransa'da olduğu gibi Türkiye'de
de birçok evde tencere yemeği pi-
şiyor. İnsanlar sevgiyle yemek ya-
pıyor. Geleneksel mutfağının yaşa-
tılması için bunlar çok önemli." ifa-
delerini kullandı. Şef Lefebvre, 15
yılı aşkın süredir "haute cuisine"

restoranlarda görev aldığını ve dün-
ya yemekleri konusunda önemli
bilgilere sahip olduğunu belirterek,
Türkiye'de lezzetli balıklar ve deniz
mahsulleri yediğini söyledi. Türk
kebabının tadını da çok beğendiğini
belirten Fransız aşçı, "Özellikle etin
baharatla uyumu, sarımsağın har-
manlanması müthiş. Türk mutfağı
eşsiz lezzetlere sahip önemli bir
gastronomik değer." yorumunu yap-
tı. Lefebvre, Türk mutfağının Yunan
mutfağıyla Akdenizli olmasından
dolayı benzetildiğini ancak Türk gas-
tronomisinin kendine özgü bir kimliği
ve köklü bir tarihi olduğunun altını
çizdi. Farklı milletlere özgü lezzetlerin,
yemek pişirme tekniklerinin veya
malzemelerin bir arada kullanılmasını
temel alan bir akım olan füzyon
mutfağı hakkında da değerlendir-
mede bulunan Lefebvre, "Restora-
nıma ilk kez gelen müşterilerim
için füzyon mutfağı biraz yabancı
geliyor. Ancak bir kez yediklerinde,
her yaptığım yemeğin hikayesini
onlara anlatınca hoşlarına gidiyor."
diye konuştu. lANTALYA-AA
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Tarım ve Orman Bakanlığına
bağlı Orman Genel Müdürlüğü
(OGM) Yangın Yönetim Mer-
kezi, 7 gün 24 saat esasına
göre çalışan teknik ve idari
personelle 8 Ağustos itibarıyla
2 bin 284 orman yangınına
müdahalede bulundu. AA mu-
habirinin OGM'den edindiği
bilgiye göre Merkez, orman
yangınlarında sevk ve idareyi
sağlıyor. Burada görevli teknik
ve idari personel, 7 gün 24
saat esasına göre, orman yan-
gınlarına müdahalenin zama-
nında yapılması için çalışıyor.
Bu kapsamda, Meteoroloji Ge-
nel Müdürlüğünce günlük ola-
rak hazırlanan ve gelecek 3
güne kadar olası orman yangın
riskini gösteren Meteorolojik
Erken Uyarı Sistemi (MEUS)
haritası verileri günün ilk sa-
atlerinde değerlendirmeye alı-
nıyor. Haritadan çıkan sonuç-
lar göz önünde bulundurula-

rak, orman bölge müdürlük-
lerindeki yangın yönetim mer-
kezlerine gerekli uyarı ve bil-
gilendirmeler yapılıyor. Yan-
gınların önlenmesi ve müda-
halesinde önemli görevler üst-
lenen insansız hava araçlarıyla
(İHA) yangın gözetleme ku-
leleri, ileri teknoloji ürünü ter-
mal görüntü aktarımı sağlayan
kameralarla, ormanların 7 gün
24 saat izlenmesine imkan ta-
nıyor. Olası yangın görüntüleri
değerlendirilerek, bölge mü-
dürlükleriyle anlık veri pay-
laşımında bulunuluyor. Ülke
genelinde çıkan tüm yangın-
ların takibi ve koordinasyonu
sağlanırken, OGM'nin yangın
söndürme organizasyonunda
görev alan ve toplam sayıları
binlerle ifade edilen arazöz,
su ikmal aracı, ilk müdahale
aracı, dozer, treyler gibi araç-
lar da anlık olarak takip edi-
liyor. lANKARA-AA

MEB'den yapılan açıklamada, Türkiye'de
eğitim ve öğretim faaliyetlerinin, Anayasa
gereği devletin gözetim ve denetimi al-
tında yürütüldüğü, okul türleri, öğrenci
kabul ve kayıtlarına ilişkin hükümlerin
ilgili kanunlarla düzenlendiği anımsatıldı.
Milli Eğitim Bakanlığı (MEB), yasal statü
verilmesini öngören uluslararası anlaşma
karara bağlanana kadar Charles De Gaulle
ve Pierre Loti okullarının ana sınıfları ve
ilkokullarının birinci sınıflarına 1 Ocak
2024'ten itibaren 2024-2025 eğitim öğ-
retim yılı ve sonrasını kapsayacak şekilde
yeni Türk öğrenci kaydedilmeyeceğini,
aynı şekilde ara sınıflara da yeni nakil
öğrenci alınmayacağını bildirdi. Bakan-
lıktan yapılan açıklamada, Türkiye'de
eğitim ve öğretim faaliyetlerinin, Anayasa
gereği devletin gözetim ve denetimi al-
tında yürütüldüğü, okul türleri, öğrenci
kabul ve kayıtlarına ilişkin hükümlerin
ilgili kanunlarla düzenlendiği anımsatıldı.
Açıklamada, Milli Eğitim Temel Kanu-
nu'ndaki, "Eğitimde gözetim ve denetim
görevinin Milli Eğitim Bakanlığı" uhde-
sinde olduğu, İlköğretim ve Eğitim Ka-
nunu'ndaki "Türk vatandaşlarının eği-
timlerini Türk ilköğretim okullarında
sürdürmeleri gerektiği" hükümlerine dik-
kati çekildi. Özel Öğretim Kurumları Ka-
nunu'nda ise özel okulların türleri ve bu
okullara kabul edilebilecek öğrencilere
ilişkin hükümlerin yer aldığı vurgulanan
açıklamada, şunlar kaydedildi: "Türkiye
Cumhuriyeti dünyaya örnek olacak
demokratik bir anlayışla ülkede faaliyet
gösteren özel milletlerarası okullar,
azınlık okulları ve yabancılar tarafından
açılan toplam 328 okulun, hukuk dev-
leti sınırları içinde faaliyetlerini yürü-
tebilmeleri için gerekli tedbirleri alarak,
yasal düzenlemeler doğrultusunda eği-
tim öğretim yapmalarını sağlamaktadır."
Son günlerde yasal statüsü olmaksızın
faaliyet gösteren ve "Türk öğrenci"
kabul eden okullarla ilgili olarak ka-
muoyunun gündemini meşgul eden
hususlara dikkati çekilen açıklamada,
bu kapsamda faaliyet gösterdiği belir-
lenen Charles De Gaulle ve Pierre Loti
okullarının durumlarına ilişkin ilgililerle
yapılan müzakerelerde uzlaşılan nok-
talara ilişkin şu bilgiler verildi: "Fran-
sa'da yaşayan Türk öğrencilerin 'Türkçe'
öğrenimini de içeren kapsamlı bir
eğitim işbirliği anlaşması çalışmalarına
başlanması ve en kısa sürede tamam-
lanması yönünde müzakerelerin devam
etmesi karara bağlanmıştır. Yasal statü
verilmesini öngören uluslararası an-
laşma karara bağlanana kadar adı
geçen okullara yeni Türk öğrenci kaydı
yapılmayacaktır.” lANKARA-AA

MEB’den yabancı ülke
okullarına ilişkin açıklama

İki Michelin yıldızlı ünlü Fransız şef
Lefebvre’den Türk mutfağına övgü

Kocaeli'de düzenlenen "TEKNO-
FEST Türkçe Doğal Dil İşleme
Yarışması" finali, 163 takım ve
531 yarışmacının katılımıyla Bi-
lişim Vadisi'nde tamamlandı.
"Türkçe Doğal Dil İşleme" ala-
nında uluslararası teknoloji mar-
kaları oluşturulması amaçlanan
yarışmada, Türkçe metinlerin iş-
lenmesi için kullanıcı dostu ve
yüksek performanslı kütüphane-
ler ile veri kümeleri geliştirmeye
katkı sağlayacak çalışmalarla tek-
noloji farkındalığı artırılıyor. Öğ-
renciler veri üretme, açık kaynak
araçları kullanma, veri saatleri
geliştirme ve işaretsiz verileri işa-
retli hale getirme konularında
projeler geliştirdi. "Serbest" ve
"Doğal Dil İşleme Senaryosu" ka-
tegorilerindeki sunumları değer-
lendirme sürecine giren yarış-

macılardan finale kalanların, ye-
niden sunumlarını yaptıkları ya-
rışmada, dereceye giren takımlara
toplamda 480 bin lira ödül veri-
leceği ve yarışmanın sonuçlarının
ilerleyen günlerde Türkiye Tek-
noloji Takımı Vakfının (T3) in-
ternet sitesinden yayınlanacağı
bildirildi. Türkiye Teknoloji Takımı
Vakfı Yönetim Kurulu Başkanı
Elvan Kuzucu Hıdır, TEKNO-
FEST'e başvuruların 2024'te 1,6
milyona ulaştığını söyledi. Türkçe
Doğal Dil İşleme Yarışması'nın
kendileri için önemli olduğunu
aktaran Hıdır, "Bizim için en
önemli yarışmalardan birisi. Bunu
genellikle çevrimiçi olarak dü-
zenliyorduk ama bu yıl ilk defa
yüz yüze gerçekleşti. Bu anlamda
da bu atmosferi fiziki olarak te-
neffüs etmenin de çok kıymetli

olduğunu düşünüyorum." diye
konuştu. Yapay zekanın düzgün
kullanılarak yaşamın her alanında
işleri kolaylaştıracak ürünler ya-
pılmasının kıymetli olduğunun
altını çizen Hıdır, yapay zekanın
hayatın her evresinde olduğunu
belirtti. Selçuk Bayraktar'la be-
raber Türkiye'nin büyük dil mo-
deli 'T3 AI' ile beraber çalışmalar
yürüttüklerine değinen Hıdır,
"Türkçe veri setinin hem kaliteli

hem de dengeli bir veri seti oluş-
turması kıymetli. Teknolojinin
hayatımızın birçok alanına do-
kunan ürünlerini geliştirmek kıy-
metli birçok alanda yapılacak
çalışmaları sizler gerçekleştire-
ceksiniz. Burada eğitim, hukuk
ve sağlık gibi alanlarda ürün
geliştirmenizi bekleyeceğiz. Bizim
'T3 AI'di modelimizi kullanarak
ürünler geliştirmenizi bekliyor
olacağız." ifadelerini kullandı.

Türk Dil Kurumu Başkanı Prof.
Dr. Osman Mert de yarışmaya
katılan gençlere kendileriyle Tür-
kiye'yi, kültürü ve diliyle çok
daha ileriye götüreceklerini ifade
etti. Bütün bilim dallarının mer-
kezinde dil olduğunu vurgulayan
Mert, "Çalıştığınız konularla ilgili
ülkemiz çok iyi noktada ama
sizlerle daha iyiye gidecek. Bütün
bilim dallarının merkezinde dil
vardır. Şu an sahip olduğunuz
bütün bilgileri siz Türkçe'yle öğ-
rendiniz ve öğreteceksiniz. Türk-
çe varsa varsınız yoksa yoksunuz.
Kültümüzü de kimliğimizi de
dinimizi de her bilim dalına ait
bilgileri de biz Türkçe'yle öğ-
rendik. Onun için bunun kıy-
metini bilmeliyiz sudaki balık
gibiyiz gerçekten bunun farkında
değiliz." dedi. lKOCAELİ-AA

Yapay zeka destekli projeler geliştiren öğrenciler TEKNOFEST’te yarıştı

Trabzon'un Maçka ilçesi kırsalında 11 Ağustos 2017'de şehit olan 15 yaşındaki Eren Bülbül'ün annesi
Ayşe Bülbül, 7 yıldır özlemini çektiği oğlunu yaşadığı zorlu koşullardaki mücadelesiyle hatırlıyor.

Anne Bülbül, Eren’den kalan kırık cep
telefonunu 7 yıldır yanından ayırmıyor
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Başakşehir Belediyesi, kültür sanat
alanındaki faaliyetleriyle sanata
yeni bir boyut kazandırdı. 2022
yılında açılışı yapılan Şehir Sanat’ta
düzenlenen sergilerde birbirinden
nadide eserler sanatseverlerle bu-
luşturuldu. Başakşehir Belediyesi,
kültür sanatın şehrini zarif ve ince
dokunuşlarla güzelleştirmeye de-
vam ediyor. 2022 yılında hayata
geçirilen ve yıl içerisinde çok sayıda
sanat etkinliğine ev sahipliği yapılan
Şehir Sanat, binlerce sanatseveri
ağırladı. Yapılan eğitimler, atölyeler,
söyleşiler ve sergilerle sanata yeni
bir boyut kazandırıldı. İlklerden
Güncele Türk Resminin Panoraması
Sergisi’nden Hilye-i Şerif ve Hat
Sergisi’ne, Doğadan Metropole Ser-
gisi’nden Yemin Olsun Sergisi’ne
kadar alanında öncü olan usta sa-
natçıların eserleri sanatseverlerle
buluşturuldu. Sanatı hayatının mer-
kezine nakşeden Başakşehirlilerin
katılımıyla, Günseli Kato ile Gele-
neksel Sanatlarda Çağdaş Yorumlar

Söyleşisi’nden Prof. Dr. Süleyman
Saim Tekcan ile İzler ve Renkler
Söyleşisi’ne, Hikmet Barutçugil ile
Sanatla Geçen Bir Ömür Söyleşi-
si’nden Cemal Toy ve Savaş Bark-
çinSöyleşileri’nin yer aldığı çok sa-
yıda program düzenlendi. İlhami
Atalay İle Deri Teknikleri Atölyesi,
Yasin Toruloğlu İle Çamura İlk Do-
kunuş Atölyesi, Leyla Kara İle Kağıt
Yapım Atölyesi, Bir Resmi Tamam-
lamak Anne Çocuk Resim Atölyesi,
Ressam Dağıstan Çetinkaya İle “Ka-
rikatürde Boyutlar Arası Geçiş” Atöl-
yesi, Ressam Bilgehan Atalay’ın “Re-
sim Sanatında Kolaj Tekniği” Atöl-
yesi’nin de yer aldığı ve usta isimlerin
katıldığı çok sayıda atölyeye imza
atıldı. Sanat kapılarının açıldığı ilk
günden bu yana haftanın 6 günü
14 yaş ve üzeri binlerce gence, 16
branşta eğitim verildi. Aralarında
hüsn-ü hat, tezhip, minyatür ve eb-
runun da yer aldığı birçok branştaki
eğitimler de ara vermeden devam
ediyor. lİSTANBUL-İHA

KARINCA El Emeği Eğitim
Birimi sanat ve zanaatı bir
araya getiren atölye çalışma-
larına hız kesmeden devam
ediyor. Elvan Çikolata firma-
sının sponsorluğunda düzen-
lenen çikolata atölyesi özel-
likle gastrosanat öğrencileri
tarafından ilgiyle karşılandı.
Atölyede katılımcılara çikolata
yapımının temel aşamaları
ve teknikleri hakkında kap-
samlı bir eğitim verildi. Truf
çikolata modelleri, dolgu ka-
lıp çikolata ve Roche çikolata
yapımı gibi konular ele alındı.
Uzman eğitmenler çikolata
üretiminde kritik bir adım
olan temperleme sürecini de-
taylı bir şekilde anlatarak püf

noktaları hakkında bilgi ver-
diler. Ayrıca kalıptan çikolata
çıkarma, soğutma ve işleme
teknikleri de uygulamalı ola-
rak gösterildi. Elvan Çikola-
ta’nın desteğiyle gerçekleşen
bu atölye katılımcılara hem
teorik hem de pratik bilgiler
sunarken yaratıcılığı teşvik
eden bir ortam sağladı. Gas-
troSanat öğrencileri bu et-

kinlik sayesinde hem yeni
beceriler kazandı hem de
mevcut bilgilerini pekiştirme
imkanı buldu.
Sosyal ortamlar bakış
açısını değiştiriyor

KARINCA El Emeği Eğitim
Birimi düzenlediği bu tür
atölyelerle toplumsal eğitim
ve sanat bilincinin gelişimine

katkı sağlamaya devam edi-
yor. Katılımcılar bu atölye-
lerde hem el becerilerini ge-
liştirme hem de sosyal bir
ortamda bilgi alışverişinde
bulunarak farklı bakış açıları
kazanma fırsatı elde ediyor.

Gerçekleştirilen çikolata
atölyesi katılımcılara hem
tatlı bir deneyim sundu hem
de çikolata yapımının sanatsal
boyutlarına dair farkındalık-
larını artırdı. KARINCA El
Emeği Eğitim Birimi sanatı
ve zanaatı bir araya getirerek
öğrenmeyi keyifli bir süreç
haline getiren etkinlikler dü-
zenlemeye devam ediyor.

VECHEDDİN ARVAS

Eyüpsultan Belediyesi sosyal hiz-
metler tarafından yürütülen  in-
san odaklı sosyal belediyecilik
çalışmalarına hız kresmeden de-
vam ediliyor. İlçede belirlenen
ihtiyaç sahiplerine sıfır eşya des-
teğiyle jest yapılarak evlerine ka-
dar teslim edilerek gönüllerine
dokunuluyor. Evde temizlik hiz-
metinden berberlik hizmetine,
hasta yatağından, evde fizik te-
daviye kadar her yaştan ve her

kesimden vatandaşın yanında
olmaya devam eden Eyüpsultan
Belediyesi, ihtiyaç sahibi ailelere
ev eşyası desteği veriyor.  Eyüp-
sultan’da ikamet eden ihtiyaç sa-
hibi ailelerin evlerindeki eşya
gereksinimlerini gidermek ve va-
tandaşların daha iyi şartlarda
yaşaması amacıyla ailelere sıfır
ev eşyası yardımında bulunulu-
yor. Sosyal Ekonomik Destek
(SED) birimi tarafından gerekli
incelemeler yapıldıktan sonra
uygun görülen vatandaşlara ih-

tiyaçları doğrultusunda buzdo-
labı, çamaşır makinesi, set üstü
ocak, elektrikli süpürge, tek –
çift kişilik baza, çekyat ve gardırop
gibi sıfır ev eşyaları evlerine
kadar götürülerek ücretsiz olarak
teslim ediliyor. Sıfır ev eşyalarını
teslim alan vatandaşlar ise Eyüp-
sultan Belediye Başkanı Dr. Mit-
hat Bülent Özmen’e teşekkür
ederek, memnuniyetlerini şu söz-
lerle dile getiriyor: “Allah başka-
nımızdan ve emeği geçen her-
kesten razı olsun. Bizlerin bu

tarz eşyaları almaya maddi olarak
gücümüz yetmiyor. Özellikle buz-
dolabı, çamaşır makinesi en çok
ihtiyaç duyduğumuz, her evde

olması gereken eşyalar. Bizlerin
bu zor günlerinde yanında olan
Eyüpsultan Belediyesine, başka-
nımıza çok teşekkür ediyoruz.”

İhtiyaç sahiplerine sıfır eşya jesti

Avcılar’da çocuklar ekolojik
parkta doğayı keşfetti
UFUK AKYILDIZ
Avcılar Belediyesi’nin yaz tatili
boyu süren etkinlikleri ile çocuklar
doya doya bir yaz gerçiriyor. Eko-
lojik çocuk parkında aileleriyle
birlikte biraraya gelen çocuklar
bilimsel doğa atölyeleri ile doğayı
keşfederek eğlenerek öğrenme
fırsatı buldu. Avcılar’ın en güzel
köşelerinden birisi olan Paşaeli
Kent Parkı’nda düzenlenen Ebe-
veyn-Çocuk Buluşması’nda çocuk-
lar aileleriyle unutulmaz bir gün
geçirdi. Gelecek nesillere doğa
sevgisini aşılamayı hedefleyen bir-
birinden özel atölyelere Avcılar-
lıların ilgisi yoğundu. Çocuklar
ve aileleri takas atölyesinde oku-
dukları kitap ve oyuncaklarını ta-
kas ederek dayanışma ve paylaş-
manın önemini kavrarken, bilimsel
eğitim atölyeleriyle de doğayı keş-
fetti. Etkinliğin en dikkat çeken
stantlarından birisi de doğa ko-
ruyucularının kendi emekleri ile
yetiştirdiği mahsullerinin sergi-
lendiği Ekopark Organik Standı
oldu. Meclis üyeleri, muhtarlar
ve birim müdürleri ile birlikte ka-
tılan Avcılar Belediye Başkanı
Utku Caner Çaykara : “Ekolojik
Eğitim ve Çocuk Parkımızda de-
ğerli komşularımız ve minik ev-
latlarımızla olmanın mutluluğunu
yaşıyoruz. Avcılarımızın çocukla-
rının neşesine ve mutluluğuna
şahitlik ediyor olmak bizler için
çok büyük gurur ve motivasyon
kaynağı. Ekolojik Eğitim Çocuk
Parkımızda çocuklarımıza duvarsız
bir sınıfta doğanın tüm renkleriyle
öğrenme fırsatı sunuyoruz. Ço-
cuklarımızın burada geçirdikleri
sürede doğayı keşfederken, öğ-
renip eğlenmeleri bizler için çok
kıymetli. Çocuklarımızın doğayı
kucaklayacağı, eğlenip öğrene-
cekleri alanları kentimizde mut-
laka artıracağız. Enerji ve moti-
vasyonumuzu siz değerli aileler-
den ve çocuklarımızdan ve tabi
ki Avcılarımızdan alıyoruz. Avcı-
larımızı yaşamın merkezi haline
getirmek için var gücümüzle ça-
lışmaya devam edeceğiz.”dedi.

Ü B İ -
T A K
t a r a -

fından Bursa Ulu-
dağ’da düzenlenen
Gökyüzü Gözlem
Etkinliği Bilim Fa-
tih'in katılımıyla bi-
limseverlere keyifli
anlar yaşattı. Türkiye’nin en
uzun soluklu ve kapsamlı
gökbilim etkinliklerinden biri
olan bu organizasyon Sanayi
ve Teknoloji Bakanlığının des-
tekleriyle hayata geçirildi. Et-
kinlik 26 yıldır süregelen bir
gelenek olarak gökyüzü me-
raklılarını ve bilimseverleri
bir araya getiriyor. Etkinlik
süresince Bilim Fatih ekibi
gündüz ve gece süren atölye
çalışmaları, teleskopla gözlem
seansları ve çeşitli bilimsel
etkinliklerle katılımcılara reh-
berlik etti. Profesyonel ekip-
manlar ve yapılan detaylı
analizlerle katılımcılar gök-
yüzünün derinliklerini keş-
fetme fırsatı buldu. Fotoğraf
makineleri, teleskoplar, ka-
meralar ve dizüstü bilgisa-
yarlar kullanılarak elde edilen
veriler bilimsel incelemelere
katkı sağladı. Gece gözlem-
lerinde uzman astronomlar

eşliğinde yıldızlar, galaksiler
ve nebulalar gibi gök cisimleri
hakkında detaylı incelemeler
yapıldı. Çıplak gözle binlerce
yıldızın parladığı gökyüzü
altında katılımcılar evrenin
derinliklerine dalma fırsatı
yakaladı. Bu deneyim özel-
likle çocuklar ve gençler için
bilime olan ilgiyi artırıcı bir
etki yarattı. Gözlemler sıra-
sında katılımcılar Samanyolu
Galaksisi'nin çeşitli bölgele-
rini ve gökyüzünde görülen
takımyıldızlarını tanıma şansı
buldular. Etkinlikte sunulan

bilimsel seminerler de ilgiyle
karşılandı. Bilim insanları
tarafından yapılan sunumlar
öte gezegenler, uydu tekno-
lojileri, ay misyonları, roket
çalışmaları, yere yakın geçen
asteroitler ve yıldız örtül-
meleri gibi konulara odak-
landı. Bu sunumlar katılım-
cıların gökbilim konusundaki
bilgi seviyesini artırarak ev-
rene dair meraklarını pekiş-
tirdi. Özellikle uzay araştır-
malarında kullanılan tekno-
lojilerin detaylı bir şekilde
ele alındığı sunumlar genç

katılımcıların ilgisini çekti.
Bilim Fatih ekibi etkinlik bo-
yunca güneş ve gece göz-
lemleri yaparak katılımcılarla
birlikte evrenin çeşitli gü-
zelliklerini keşfetti. Gündüz
yapılan güneş gözlemleri gü-
neş lekeleri ve diğer güneş
olaylarının incelenmesini
sağladı. Gece ise teleskop-
larla yapılan derin uzay göz-
lemleri katılımcıların galak-
siler ve nebulalar hakkında
bilgi sahibi olmasına olanak
tanıdı. Gökyüzü altında ge-
çen bu üç gün bilimseverler

için keyif dolu anılarla do-
luydu. Bilim Fatih’in de des-
teğiyle gerçekleşen bu et-
kinlik bilime olan tutkuyu
pekiştirerek toplumun her
kesiminden bireylerin gök-
bilimle tanışmasına vesile
oldu. Gözlem etkinliğine ka-
tılanlar gökyüzünün sırlarını
keşfederken bilime olan me-
raklarını daha da derinleş-
tirdiler. Bu tür etkinliklerin
bilimsel bilginin toplumla
buluşmasında ne denli önem-
li bir rol oynadığını bir kez
daha gösterdiği vurgulandı.

T

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

TÜBİTAK Gökyüzü Gözlem Etkinliği'ne katılan Bilim Fatih ekibi Bursa Uludağ'da bilimsever-
lerle buluştu.  Düzenlenen etkinlikte teleskop gözlemleri, atölyeler ve bilimsel sunumların
yanısıra gece gündüz gözlemlerle evrenin derinlikleri keşfetme deneyimide yaşadılar.

BİLİM FATİH EKİBİ, TÜBİTAK Gökyüzü
Gözlem Etkinliği’nde gökbilimcilerle buluştu

Fatih Belediyesi KARIN-
CA El Emeği Eğitim Bi-
rimi tatlı bir atölye et-
kinliği gerçekleştirdi.

Elvan Çikolata sponsor-
luğunda düzenlediği

atölyede GastroSanat
öğrencilerine çikolata
yapımının incelikleri

anlatılarak hem teorik
hem de uygulamalı çi-

kolata yapımı öğretildi.

Başakşehir Belediyesi sergilerinde birbirinden
nadide eserler sanatseverlerle buluşturuldu

KARINCA El Emeği Eğitim Birimi’nden
tatlı eğitim: ÇİKOLATA ATÖLYESİ
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Hava sıcaklıklarının mevsim
normallerinin üzerinde seyret-
mesi nedeniyle erken olgun-
laşan Türk Patent ve Marka
Kurumundan "Bursa siyah in-
ciri" adıyla coğrafi işaret tescilli
meyvenin 6 Ağustos itibarıyla
hasadına, 8 Ağustos'tan sonra
da ihracatına başlandı. Avru-
pa'nın yanı sıra Orta Doğu ül-
kelerine, Rusya, Dubai ve Hong
Kong'a gönderilen Bursa siya-
hında, bu yıl 30 bin ton rekolte
öngörülüyor. Uludağ Yaş Meyve
Sebze İhracatçılar Birliği (UYM-
SİB) Başkanı Senih Yazgan,
AA muhabirine, Bursa siyah
incirinde kesim ve ihracata
normalde ağustos ayının üçün-
cü haftasında başlandığını, bu
sene hava sıcaklıklarının mev-
sim normallerinin üzerinde
seyretmesiyle bu tarihlerin iki
hafta geriye çekildiğini söyledi.
Siyah incirde kalite ve rekol-
tenin yüksek olduğunu ancak

meyvenin erken olgunlaştığını
belirten Yazgan, "Şu an Avru-
pa'nın bütün kitlesi ya tatilde
ya da olimpiyatlarda. Yani ken-
di evinde olmadığı bir yerde
de incir tüketmeyeceğini dü-
şünürseniz bu yıl itibarıyla incir
pazarı biraz sıkıntılı. Nitekim
talepler de o anlamda yavaş
geliyor. Şimdi üretici de dalında
olgunlaşmış bir inciri illa 'satın'
diyor. Talep olmayan bir yerde
ihracatçının bunu başarması
mümkün değil." ifadesini kul-
landı. Yazgan, geçen yıl don
nedeniyle incir rekoltesinin az
olduğunu, bu sene ise verimin
beklentileri karşıladığını anlattı.
İhracattaki beklentilerine de-
ğinen Yazgan, "Tahminim, bu
yıl itibarıyla 13-14 bin ton ih-
racat potansiyeli olan bir kap-
asiteye ulaşabilmek. Bu rakam
hem üreticiyi sevindirecektir
hem ihracatçıyı hem de ülke-
nin pazarlardaki var olan o

baskın etkisini de ortaya ko-
yacaktır." dedi. Senih Yazgan,
bazı ihracatçıların Bursa siya-
hını Singapur ve Malezya'ya
da satmak için girişimlerinin
olduğunu duyduklarını aktar-
dı. Batıdan ziyade doğudaki
pazarlara yöneldiklerini bildi-
ren Yazgan, şöyle devam etti:
"Ekonomisi çok yüksek ülkeler
var. Bununla ilgili karantina
protokollerinin imzalanması
gerekiyor. Bursa siyahının ka-
rantinayla ilgili gerekli projeleri
tamamlanmış, bakanlığımıza
iletilmiş durumda. Almanya,
Avusturya, İngiltere, Belçika
olsun, İskandinav ülkelerine
de son dönemlerde sınırlı ol-
mak kaydıyla gider hale geldi.
Güzel bir pazar yakalamış du-
rumdayız ama pazarımızı ge-
nişletmek, ihracatçıların temel
görevlerinden biri. Ürünü Çin
coğrafyasına satmaya çalışı-
yoruz." lBURSA-AA

ürkiye Esnaf ve Sa-
natkarları Konfede-
rasyonu Genel Baş-

kanı Bendevi Palandöken, tak-
simetre ayarlama ücretlerine iliş-
kin açıklamalarda bulundu. Pa-
landöken, ülke genelinde taksi-
metre ayarlama ücretlerinin ülke
genelinde standart olması ge-
rektiğini dile getirdi. Ülke ge-
nelinde sayıları 100 bini bulan
taksici esnafının taksimetre ayar-
lama ücretinden dolayı mağdur
olduğunu dile getiren Palandö-
ken, “Bilindiği üzere taksimetre
ayarlama ücretleri her ilde farklı.
Dolayısıyla bu farklılık şoför es-
nafını ve aynı şekilde yanında
çalışanı mağdur ediyor. Dolar
kurunun farklılaşması nedeniyle
petrolde de zaman içerisinde
değişiklikler oluyor. Hem LPG,
hem benzin hem de mazot fi-
yatları ayarlamalarının sonrası
taksi ücretleri, dolmuş ücretleri,
toplu taşıma ücretlerinde bir
artış söz konusu oluyor. Şoför-
lerimiz taksimetre güncelleme
işlemine gittiği zaman 5 dakikalık
bir işlem olmasına rağmen en
ucuz ilde bin liranın üstü, İstan-
bul gibi en pahalı ilde ise 2 bin
950 hatta 3 bin TL. Bu ücretlere
mutlaka bir standart getirilmeli”
açıklamasında bulundu.
“Taksimetre ayarlama
ücreti çözüme
kavuşturulmalı”

Taksimetre ayarlama ücretine
mutlaka bir standart getirilmesi
gerektiğini vurgulayan Palandö-
ken, şu ifadelere yer verdi: “Özel-
likle İstanbul, Ankara gibi bü-

yükşehirlerde çok sayıda taksici
esnafımız kuyruğa girip sıra bek-
lerken zaman ve para kaybediyor.
Bu yüksek fiyatların alınması şo-
för esnafını zaten yedek parça-
sına, aynı zamanda lastiğine ge-
len, petroldeki zammın yansı-
masına, yanında çalıştırdığı in-
sana dolayısıyla herkese mağ-
duriyet yaşatıyor. Halbuki çağ-
daşlık, kolaylık olsun diye bu
taksimetre ayarlamaları yapılır-
ken külfeti gerçekten de çok bü-
yük oluyor. Yaklaşık 100 bine
yakın taksici bu konuda rahatsız
oluyor. Çünkü bildiğiniz üzere
bu paralar normalinde insanların
yılda bir kere yaptırdığı veyahut
iki yılda, üç yılda bir yapılan bir
işlem değil. Bu eğer zamlar bir
yılda üç dört kere değiştiği za-

man ayarlamaların tekrar yapıl-
ması lazım. Sorunun çözümü
için ilgili bakanlığın bu konuda
bir standart birliği getirmesi la-
zım. Bu standart birliğindeki
fiyat ve yapılan hizmet belli.
İline göre kazancına göre ayar-
lanması doğal olarak kabul edi-
lebilecek mantığa sığan bir iş
değil. Netice itibariyle ayarlama
diyorsunuz ama hizmet aynı.
Dolayısıyla bunun mutlaka bir
standardı olmalı. Böylelikle hem
esnaf hem de geçirilen zaman
kaybının telafi edilmesi lazım.
O gün işten kalıyorsunuz sıraya,
kuyruğa giriyorsunuz. Yazın sı-
caktan kışın soğuktan bunalan
insanların tepkilerinin bir an evvel
çözüme kavuşması lazım” şeklinde
konuştu. lANKARA-İHA

T

Gazprom’dan
"doğal gaz ve LNG
fiyatları daha da
artabilir" uyarısı

Bendevi Palandöken: Taksimetre
ayarlama ücreti standart olmalı
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu (TESK) Genel Başkanı Bend-
evi Palandöken, “Taksimetre ayarlama ücreti standart olmalı. Böylelikle
hem esnaf hem de geçirilen zaman kaybının telafi edilmesi lazım” dedi.

İranlılar Van esnafının
yüzünü güldürüyor
Her tatil fırsatını değerlendi-
rerek Van’a gelen İranlı tu-
ristler, turizm sektörü başta
olmak üzere zorlu bir süreç
yaşayan esnafın yüzünü gül-
dürüyor. Okulların tatil olması
hasebiyle her fırsatta Van’a
gelen İranlı turistler esnafın
yüzünü güldürüyor. Turizm
sektörü başta olmak üzere her
sektöre olumlu yansıyan İranlı
turistler, cadde ve sokaklarda
hareketliliğin yaşanmasına ne-
den oluyor. Gün boyu yaptık-
ları alışverişle kentteki esnafa
adeta can suyu olan İranlı tu-
ristler, akşam saatlerinde ise
eğlence merkezlerinde gönül-
lerince eğleniyor. İranlıların
her fırsatta Van’a gelmelerinin
kendilerini sevindirdiğini ifade
eden esnaf ise bunun 12 aya
yayılmasını arzu ettiklerini
söylediler. İranlıların Van es-
nafı için can suyu olduğunu

belirten Etçi Sinan Usta, “İran-
lılar sadece konaklama için
değil zincirin bir halkası gibi
tüm sektörlere katkısı var. Res-
toranından giyimcisine, mo-
bilyacısından taksicisine kadar
her kesime gerçek anlamda
hitap ediyorlar. İran turizmin
Van için inanılmaz bir katkısı
var. Van olarak kendimizi şan-
slı görüyoruz. Çünkü bu sene
işler daha da düşüşteydi. Sağ
olsun İran turizmi ile az da
olsa bir canlılık var. Gece saat
2’ye kadar caddeler cıvıl cıvıl.
İnsanlar keyfi alıyor. Esnafa
çağrımız İranlı misafirlerimize
iyi bakmaları, onlara iyi dav-
ranmalarıdır. Çünkü onlar bi-
zim velinimetimizdir” dedi.
İranlılar ise Van’a gelmekten
çok mutlu olduklarını ifade
ederek, tüm İranlılara Van’a
gelmeleri noktasında çağrıda
bulundular. lVAN-İHA

Gazprom'un Temsilcisi Kupriyanov,
Rusya’nın Suca bölgesinde Ukrayna
ordusu ile yaşanan çatışmaların doğal
gaz ve sıvılaştırılmış doğal gaz (LNG)
fiyatlarında artışa neden olduğunu
belirtti. Rus enerji şirketi Gazprom'un
Temsilcisi Sergey Kupriyanov, Rus-
ya’nın Suca bölgesinde Ukrayna or-
dusu ile yaşanan çatışmaların doğal
gaz ve sıvılaştırılmış doğal gaz (LNG)
fiyatlarında artışa neden olduğunu
belirterek, "Analistler, gaz fiyatların-
daki yükseliş eğiliminin devam ede-
ceğini düşünüyor." dedi. Kupriyanov,
ölçüm istasyonunun bulunduğu Suca
şehrinde Ukrayna ordusu ile yaşanan
çatışmaların ardından doğal gaz pi-
yasasına ilişkin değerlendirmelerde
bulundu. Doğal gaz spot fiyatlarının
9 Ağustos’ta zirveye çıktığına işaret
eden Kupriyanov, "Suca’daki geliş-
meler, doğal gaz ve LNG fiyatlarında
sert yükselişe yol açtı ve henüz yaz
mevsimindeyiz. Şu soru akla geliyor;
bundan kim çıkar sağlıyor?" değer-
lendirmesinde bulundu. Kupriyanov,
Norveç’in doğal gaz tesislerinde plan-
lanan bakım çalışmalarının da önemli
bir unsur olduğunu belirterek, "Ana-
listlere göre bu çalışmalarda geçen
yıl olduğu gibi gecikmeler yaşanabilir.
Ayrıca, analistler, gaz fiyatlarındaki
yükseliş eğiliminin devam edeceğini
düşünüyor." ifadelerini kullandı. Rus-
ya’nın Suca şehrini de içeren Kursk
bölgesinde 7 Ağustos’ta Rusya ile
Ukrayna ordusu arasında çatışmalar
başlamıştı. Ukrayna, Mayıs 2022’de,
Avrupa'ya giden Rus doğal gazının
üçte birinin geçtiği Sohranivka da-
ğıtım noktasında sevkiyatı durdurdu,

gaz sevkiyatı sadece Suca
noktasından devam
ediyor. Gazprom, Suca
noktasından günde
ortalama 42 milyon
metreküp doğal gaz

sevkiyatı gerçekleştiri-
yor. lMOSKOVA-AA

SAHİL SPOR TESİSLERİ İÇİN TEFRİŞAT MALZEMESİ ALIMI mal alımı 4734 sayılı
Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup,
teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler
aşağıda yer almaktadır:
İKN                                                  : 2024/1033844 
1-İdarenin
a) Adı                                               : TUZLA BELEDİYESİ DESTEK HİZMETLERİ MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi                                          : EVLIYA ÇELEBI MAH. HATBOYU CAD. NO:17 
                                                        34945 TUZLA/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası           : 4440906 - 2165814773
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası   : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu mal alımın
a) Adı                                               : SAHİL SPOR TESİSLERİ İÇİN 
                                                          TEFRİŞAT MALZEMESİ ALIMI
b) Niteliği, türü ve miktarı                : MUHTELİF 29 KALEMDEN OLUŞAN TOPLAMDA 
                                                        138 ADET TEFRİŞAT MALZEMESİ ALIMI
                                                        Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı 
                                                        içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer   : TUZLA İLÇE SINIRLARI
ç) Süresi/teslim tarihi                      : SÖZLEŞMENİN İMZALANMASINA MÜTEAKİP YER 
                                                        TESLİM TUTANAĞI İLE İŞE BAŞLANACAK OLUP 
                                                        21 TAKVİM GÜNÜ İÇERİSİNDE İŞ BİTİRİLECEKTİR. 
                                                        ALIM KONUSU OLAN ÜRÜNLER YÜKLENİCİ 
                                                        TARAFINDAN İDARECE BELİRTİLEN 
                                                        YERE/YERLERE TESLİM EDİLECEKTİR.
d) İşe başlama tarihi                       : YER TESLİMİNDEN İTİBAREN 5 GÜNDÜR.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                                : 21.08.2024 - 11:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)      : TUZLA BELEDİYESİ İHALE SALONU
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde

uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile

fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve

ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile

imzalanarak, teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden
gönderilecektir.

9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim
fiyatların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir.
İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri

tutarda geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden

Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

SAHİL SPOR TESİSLERİ İÇİN 
TEFRİŞAT MALZEMESİ ALIMI

TUZLA BELEDİYESİ DESTEK HİZMETLERİ

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2074938)
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Tescilli “BURSA SİYAHI” incirin
ihracat yolculuğu erken başladı
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Türkiye’nin 81 iline ücretsiz dağıtılacak
yerel tohum hazırlığı başladı
Türkiye’nin 81 iline bugüne kadar
19 milyon yerel tohum dağıtan
Muğla Büyükşehir Belediyesi’nin
Tıbbi-Aromatik Bitkiler ve Yerel
Tohum Merkezi, 2025 yılı için
ata tohum çalışmalarına başladı.
Verimli toprakları ile tarım kenti
olan Muğla’da üreticilere ve ta-
rımsal üretime büyük destek veren
Büyükşehir Belediyesi yerel tohum
çalışmalarına da devam ediyor.
Bu kapsamda 29 Ekim 2016 tari-
hinde kurulan Türkiye’nin en kap-
samlı Tıbbi-Aromatik Bitkiler ve
Yerel Tohum Merkezi ata tohum-
larını üretmeye, envanterine al-
maya devam ediyor. ‘Yerel Tohum
Ulusal Güç’ sloganıyla kurulan
tesis tüm kontrollerini yaptıktan
sonra dikimini, üretimini yaptığı
ata tohumlarını Türkiye’nin dört
bir yanına dağıtıyor. Yerel Tohum
Merkezi’nin envanterinde 980

çeşit ata tohumu bulunuyor. Bu
çeşitler içerisinde sebze tohum-
larının dışında; orman, kaba yem
ve tıbbi aromatik tohumları da
yer alıyor. Dağıtılacak tohumların
hazırlanma aşamalarını aktaran
Muğla Büyükşehir Belediyesi Gıda
Teknikeri Ahmet Babacık, Yerel
tohum merkezi envanterimizde
980 çeşit tohumu koruma altına
aldık. “2025 yılı tohum dağıtımı
hazırlıkları kapsamında Nisan ayın-
da dikmiş olduğumuz fidelerden;
tohum çıkarma, yıkama ve ku-
rutma çalışmalarımız devam edi-
yor. Bu çalışmaların ardından la-
boratuvarlarımızda çimlenme testi,
tohumla taşınabilir hastalık ve za-
rarlı analizleri yapılacak. Yapılan
analizler sonunda sağlıklı tohum-
larımızı 1 Şubat itibari ile Türki-
ye’nin 81 iline ücretsiz olarak da-
ğıtılacaktır” dedi. lMUĞLA-İHA
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Türk Hava Yolları (THY),
temmuzda yüzde 85,2 do-
luluk oranıyla 8,3 milyon
yolcu taşıdı. THY'den Ka-
muyu Aydınlatma Platfor-
muna yapılan açıklamada,
şirketin Temmuz 2024 tra-
fik sonuçlarına yer verildi.
Şirketin Temmuz 2023'te
8,6 milyon olan toplam yol-
cu sayısı, bu yılın aynı dö-
neminde yüzde 2,6 azalışla
8,3 milyon oldu. Dıştan
dışa transfer yolcu sayısı
Temmuz 2023'te 2,7 mil-
yonken, bu yılın aynı ayında
yüzde 6,8 yükselerek 2,9
milyona yükseldi. Yolcu do-
luluk oranı temmuzda

2023'ün aynı dönemine
göre 0,5 puan azalarak yüz-
de 85,2 oldu. Aynı dönem-
de, yurt dışı doluluk oranı
yüzde 84,3, yurt içi doluluk
oranı yüzde 93,3 olarak
gerçekleşti. Geçen yıl tem-
muzda 21,9 milyar olan
toplam arz edilen koltuk
kilometre (AKK), bu yılın
aynı döneminde yüzde 5,1
artarak 23 milyara yükseldi.
Taşınan kargo ve posta hac-
mi, Temmuz 2023'te 142,6
bin tonken, bu yılın aynı
döneminde yüzde 20,7 ar-
tışla 172,1 bin ton olarak
kaydedildi. THY'nin Ocak-
Temmuz 2023'te 47,3 mil-

yon olan toplam yolcu sa-
yısı, bu senenin aynı döne-
minde yüzde 3,5 artarak
48,9 milyona yükseldi. Şir-
ketin, dıştan dışa transfer
yolcu sayısı Ocak-Temmuz
2023'te 16,9 milyonken, bu
yılın aynı döneminde yüzde
7,6 yükselişle 18,2 milyon
olarak gerçekleşti. Bu dö-
nemde, yolcu doluluk oranı
0,8 puan düşerek yüzde
81,5 oldu. Yurt dışı yolcu
doluluğu yüzde 81, yurt içi
yolcu doluluğu yüzde 86
olarak gerçekleşti. AKK,
2023 Ocak-Temmuz döne-
minde 132,7 milyarken, bu
yılın aynı döneminde yüzde

9,3 artarak 145,1 milyara
yükseldi. Ocak-Temmuz
2023'te 890,4 bin ton olan
taşınan kargo ve posta hac-
mi, bu yılın aynı döneminde

yüzde 30,4 artışla 1,2 mil-
yon ton olarak gerçekleşti.
THY'nin filosundaki uçak
sayısı temmuz ayı sonunda
458 oldu. lİSTANBUL-AA

İzmir’de tekne ve av ekipmanlarının
onarım ve bakımlarında sona yak-
laşan balıkçılar "Vira Bismillah" di-
yerek denize açılacakları günü bek-
liyor. Denizlerde 15 Nisan’da baş-
layan ve 1 Eylül’de sona erecek av
yasağı öncesi İzmir’in Güzelbahçe
ilçesinde bulunan balıkçı barına-
ğında hareketli günler yaşanıyor.
Kıyıda; teknelerinin, yırtılan ağla-
rının ve diğer av malzemelerinin
bakım ve onarım işlemlerini ta-
mamlayan balıkçıların birçoğu tek-
nelerini suyla buluşturdu. Uzun
emekler sonucu onarım işlemlerini
gerçekleştirdikleri ağları özenle tek-
nelere yükleyen balıkçılar, yasağın
biteceği günü sabırsızlıkla bekliyor.
Ege Bölgesi Balıkçılar Dernek Baş-
kanı Mehmet Aksoy, balıkçı tekne-
lerinin çoğunun kara bakımlarını
yaptıklarını söyledi. Aksoy, “Her
sene olduğu gibi yeni sezon için
hep ümitlerle beraber hazırlık içe-
risine girdik. Teknelerin bakımı,
onarımı ve ağların bakımı yapılıyor.
Sezonda arkadaşlara 10 bin TL
para kaldıysa, arkadaşlarımız bunun
7 bin TL’sini denize çıkabilmek için
masraf ediyor. Her sene bakım,
onarım yapılıyor. Masraflar belli
gelirler belli değil. İnşallah rast
gelir. Balıkçılarımızın az bir zamanı
kaldı. Bu ayın sonunda vira bis-
millah diyeceğiz” diye konuştu.
Denizden bu sene beklentilerinin
iyi olduğuna işaret eden Aksoy,
“Karadeniz’de bu sene palamut ba-
lığının bol olacağını işaretlerimize
göre söylüyoruz. İnşallah çok bol
olur. Vatandaş da ucuz yer. Ege’de
de sardalya, hamsi tahminlerimize
göre iyi olacak” ifadelerini aktardı.
Balıkçıların yoğun bir şekilde ça-
lıştıklarını söyleyen Aksoy, tersanede
bakımı yapılan 10 tane daha ba-
lıkçının olduğunu vurguladı. On-
ların da bu ayın 15’ine kadar denize
ineceklerini söyleyen Aksoy, şöyle
devam etti: “Tekneler, personelini
alıp Güzelbahçe Limanı’ndan Ege’ye
açılacaklar. Çalışmalar 15 Nisan’dan
beri devam ediyor. Karadeniz’e gi-
decek teknemiz de var. Karadeniz’e
palamut avına gidecek. Masraf çok
olduğu için balıkçılar gitmek iste-
miyor ama ben gitmelerini söylü-
yorum. Allah herkese kaza bela
vermeden hayırlı bir sezon geçir-
mesini nasip etsin. Sezonumuz ha-
yırlı olsun.” lİZMİR-İHA

İzmir’de balıkçılar yeni av
sezonu için gün sayıyor

Türkiye’nin temmuzda ihracatını en
fazla artırdığı ülke Birleşik Krallık oldu
Türkiye'nin, geçen ay (temmuz)
değer bazında ihracatını en fazla
artırdığı ülke Birleşik Krallık
olurken bu ülkeye yapılan dış
satım 1,2 milyar doları aştı. Kü-
resel ekonomiye ilişkin sıkıntı-
ların devam etmesine karşın,
Türk ürünlerine dünyanın dört
bir yanından talep geliyor. Tür-
kiye, en büyük pazarı Avrupa'ya
ihracatında tam yol ilerlemeye
devam ederken ihracat artışında
geçen ay zirvede Birleşik Krallık
yer aldı. AA muhabirinin Türkiye
İhracatçılar Meclisi verilerinden
derlediği bilgilere göre, Türki-
ye'nin geçen ay değer bazında
ihracatını en fazla artırdığı ülke
Birleşik Krallık oldu. Türkiye'nin
temmuz ayında bu ülkeye dış
satımı geçen yılın aynı dönemine
göre 348,3 milyon dolar artış
gösterdi. İhracat artışında, Bir-
leşik Krallık'ı, 275,6 milyon do-
larla Birleşik Arap Emirlikleri,
255,2 milyon dolarla ABD, 148,5
milyon dolarla Mısır, 144,8 mil-

yon dolarla Irak takip etti. Geçen
ay Birleşik Arap Emirlikleri'ne
705,9 milyon dolarlık, ABD'ye
1,2 milyar dolarlık, Mısır'a 327,8
milyon dolarlık, Irak'a 858,4
milyon dolarlık ihracat yapıldı. 
Söz konusu dönemde, Türki-
ye'nin en fazla dış satım yaptığı
ülkeler, Almanya, Birleşik Krallık,
ABD, İtalya ve Irak olarak sıra-
landı. Temmuz ayında Alman-
ya'ya 1,6 milyar dolarlık, Birleşik
Krallık'a 1,3 milyar dolarlık,
İtalya'ya 967,2 milyon dolarlık,
Irak'a 858,4 milyon dolarlık dış
satım yapıldı. Otomotiv sektörü,
temmuz ayında 458,1 milyon
dolarla Birleşik Krallık'a en fazla
ihracat yapan sektör oldu.  Tem-
muz ayında İngiltere'ye en fazla
ihracatı 477,4 milyon dolarla
İstanbullu şirketler yaptı. İstan-
bul'u, 238,9 milyon dolarla Ko-
caeli, 95,3 milyon dolarla Sa-
karya, 91,5 milyon dolarla Bur-
sa, 72,7 milyon dolarla İzmir
izledi. lİSTANBUL-AA

Ayakkabı sektöründen
6 ayda yaklaşık 590
milyon dolarlık ihracat
Türkiye'nin ayakkabı ihra-
catı, bu yılın ilk 6 ayında
588,7 milyon dolar olarak
gerçekleşti. AA muhabirinin
yaptığı derlemeye göre,
ayakkabı sektörünü de içine
alan küresel deri ve deri
mamulleri üretim endüstri-
sinin yıllık ortalama yüzde
6,2 büyümesi, sektörün
2027 yılında 490,2 milyar
dolar büyüklüğünü aşması
bekleniyor. Küresel ayakkabı
pazarının büyüklüğünün
ise, 2022 yılı itibarıyla, 424
milyar dolar olduğu tahmin
ediliyor. Dünyanın 6. büyük
üreticisi konumunda yer
alan Türk ayakkabı sektörü,
2030 yılında 6,8 milyar do-
larlık ticaret hacmini he-
defliyor. Bu yılın ilk 6 ayında
Türkiye'nin ayakkabı ihra-
catı 588,7 milyon dolar
olurken, ithalat 760,7 mil-
yon dolar olarak gerçekleşti.

Aynı dönemde sektörün dış
ticaret hacmi 1,3 milyar do-
lar olarak hesaplandı. Söz
konusu dönemde en fazla
ihracat 76,8 milyon dolarla
Suudi Arabistan'a yapıldı.
Bu ülkeyi sırasıyla 48,3 mil-
yon dolarla Irak, 39,2 mil-
yon dolarla Almanya, 26,3
milyon dolarla Rusya ve
23,6 milyon dolarla İtalya
izledi. Türkiye, geçen yıl
1,2 milyar dolarlık ayakkabı
ihracatı gerçekleştirdi. Söz
konusu dönemde sektörün
dış ticaret hacmi 2,4 milyar
dolar olarak kayıtlara geçti.
Anılan dönemde en fazla
dış satım 139,1 milyon do-
larla Rusya'ya yapıldı. Bu
ülkeyi 92,1 milyon dolarla
Almanya, 74 milyon dolarla
Irak, 46,8 milyon dolarla
İtalya ve 40,5 milyon do-
larla Birleşik Krallık takip
etti. lİSTANBUL-AA

icaret Bakanlı-
ğınca hazırlanan
"Mesafeli Sözleş-

meler Yönetmeliğinde Deği-
şiklik Yapılmasına Dair Yö-
netmelik" Resmi Gazete'de ya-
yımlanarak yürürlüğe girdi.
Bakanlıktan yapılan açıkla-
mada, teknoloji çağının ge-
tirdiği yeniliklerin, ticaretin
yapılış şekilleri ve alışveriş
alışkanlıklarında köklü deği-
şikliklere neden olduğu belir-
tildi. Açıklamada, e-ticaretin
çok sayıda ürün çeşidini za-
man ve mekan sınırından ba-
ğımsız olarak hızlı, kolay ve
daha düşük maliyetle tüketi-
cilere sunabilmesi, satıcılar
bakımından ise iş yeri kira
maliyetinin olmaması, stok ve
finansman maliyetlerinin daha
düşük olması gibi faktörlere
bağlı olarak e-ticaretin toplam
perakende ticaretten aldığı
payın her geçen yıl geleneksel
ticarete nazaran arttığı ifade
edildi. e-Ticaret hacminde ya-
şanan söz konusu artışın, satıcı
veya sağlayıcılarla mal veya
hizmetlerin kontrol ve mua-
yene edilememesinin yol açtığı
belirsizliklerin tüketicileri ko-
ruyucu düzenlemeler içeren
mesafeli sözleşmelerin öne-
minin daha da artmasına se-

bep olduğuna işaret edilen
açıklamada, şunlar kaydedildi:
"e-Ticaretin artan hacmi ve
önemi, artan e-ithalat ile be-
raber kalitesiz ve güvensiz
ürünlerden kaynaklı ilave be-
lirsizliklerin olması nedenle-
riyle tüketicilerimizin mağdu-
riyetini engellemek adına dü-
zenlemelerimizi titizlikle de-
vam ettirmekteyiz. Yaşanan
bu önemli dönüşüm doğrul-
tusunda, Ticaret Bakanlığı ola-
rak, küresel gelişmeler ve Av-
rupa Birliği mevzuatındaki
güncellemeleri yakından takip

ederek iç hukukumuza entegre
edilmektedir. Bu doğrultuda,
6502 sayılı Tüketicinin Ko-
runması Hakkında Kanunda
ve Mesafeli Sözleşmeler Yö-
netmeliği hükümlerinde satı-
cılar ile tüketiciler arasında
adil bir dengenin sağlanması
ve tüketicilerimizin evrensel
standartlarda korunması he-
defi ile düzenlemeler yapıl-
mıştır. Bu kapsamda gerçek-
leştirdiğimiz düzenlemeyle, 1
Ocak 2025'te yürürlüğe gir-
mesi öngörülen değişikliklerin
1 Ocak 2026'da yürürlüğe gir-

mesine ilişkin Mesafeli Söz-
leşmeler Yönetmeliği'nde de-
ğişiklik yapılmıştır."

Açıklamada, değişiklikle
cayma hakkının kullanılabi-
leceği mal ve hizmetlere ilişkin
sınırlama ve iade masraflarının
sözleşmeyle tüketici tarafından
karşılanabileceğine ilişkin hü-
kümlerin ertelenerek, vatan-
daşların herhangi bir gerekçe
göstermek ve cezai şart öde-
meksizin cayma haklarını kul-
lanmaya devam etmelerinin
sağlandığı bildirildi. Bakanlı-
ğın, düzenlemeyle, sektördeki

uyumlaştırma sürecini daha
sağlıklı ve etkin işleyebilmesini,
ülkedeki vergi dahil yasal tem-
silciliği bulunmayan ve iş hac-
mi son dönemlerde hızla artan
yurt dışı menşeli e-ithalattaki
ücretsiz kargo, iade, fırsat in-
dirimleri gibi cazip tekliflerle
genellikle kalitesiz ve güvensiz
ürünlere olan talebin suni ola-
rak artırılmasından kaynaklı
tüketici mağduriyetlerini en-
gellemeyi hedeflediği ifade
edilen açıklamada, şu değer-
lendirmede bulunuldu: "Bu-
nun yanında yerli pazar yerleri
ve satıcılar bakımından iç pi-
yasanın dengesiz ve kontrol
dışı bir e-ticaret pazarına dö-
nüşebilme ihtimali göz önünde
bulundurularak, iç piyasanın
dengesiz ve kontrol dışı bir
elektronik ticaret pazarına dö-
nüşebilme ihtimalinin göze-
tilmesi, ayrıca iç pazardaki
satıcıların haksız rekabete uğ-
rama ihtimali göz önüne alın-
dığında iç piyasamızın korun-
ması amaçlanmaktadır. Tü-
keticilerimizi ve iç piyasada
üretim ve istihdama katkı sağ-
layarak ekonomik refahımıza
katkıda bulunan üreticileri-
mizi korumak için çalışmalara
hız kesmeden devam edile-
cektir." lİSTANBUL-AA
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e-Ticaret üzerinden yapılan alışve-
rişlerdeki iade masraflarının tüke-
ticiye yansıtılması 1 yıl ertelendi.
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tüketiciye yansıtılması 1 yıl ertelendi
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THY temmuzda 8,3 milyon yolcu taşıdı
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UYAP ile günde 900 binin
üzerinde kullanıcıya
hizmet veriliyor

Sivas'ta Muhsin Yazıcıoğlu Kültür
Merkezi'nde düzenlenen "Milli
Müdafaadan Milli Kalkınmaya
Türkiye Yüzyılı'nın Kadınları Yüz-
yılın Kadın İstihdamı İş-Pozitif
Tanıtım Programı"nda konuşan
Işıkhan, katil İsrail'in yayılmacı
bir politikayla Filistin'de insanlık
suçu işlediğini vurguladı. İsrail'in
dünyanın gözü önünde çocuk,
kadın, genç demeden bu katliamı
gerçekleştirdiğini belirten Işıkhan,
Türkiye'nin, İsrail'in gereken ce-
zayı alana kadar davanın takipçisi
olacağını ifade etti. Sivas'ın tarihi,
kültürü, coğrafi ve sosyal doku-
suyla bulunduğu bölgeye değer
katan önemli şehirlerden oldu-
ğunu aktaran Işıkhan, "Ayrıca
bağrında yetiştirdiği insanlarla
da ülkemize değer katan bir şeh-
rimiz. Burası rahmetli Muhsin
Yazıcıoğlu'nu, Aşık Veysel'i, Nuri
Demirağ’ı ve nicelerini yetiştiren
topraklar." dedi. Işıkhan, bakanlık
olarak istihdamın öncelikli gün-
dem maddeleri arasında yer al-
dığını vurgulayarak, "Kalkınma
sürecini başarıyla tamamlamış,
her bakımdan güçlü ve tam ba-
ğımsız bir Türkiye için bu konuya
hassasiyetle eğilmemiz gerekiyor.
Bakanlık olarak, 7'den 70'e her
bireyin kalkınma hamlemize des-
tek verdiği bir sistem için bilhassa
kadın ve genç istihdamının artı-
rılmasına yönelik çalışmalar yü-
rütüyoruz." diye konuştu. Kayıtlı
istihdam oranlarını yukarı taşı-

yacak ve nitelikli işgücünü yetiş-
tirecek yapısal çözümler başta
olmak üzere bu sürece katkı sağ-
layacak her türlü proje ve prog-
ramı hayata geçirmeye gayret
etiklerini dile getiren Işıkhan,
şöyle devam etti: "Özellikle kadın
istihdamı, istihdam politikaları-
mızın önemli bir bölümünü teşkil
ediyor. Kadın istihdamı, sosyal,
ekonomik ve hukuki özgürlüklere
kavuşma noktasında büyük mü-
cadeleler vermiş Cumhurbaşka-
nımız Sayın Recep Tayyip Erdo-
ğan’ın da en çok önemsediği ko-
nuların başında geliyor. Çünkü
hedeflediğimiz Türkiye Yüzyılı'nı
inşa etmenin yolu, kadın-erkek
her bir insanımızın sosyal ve eko-
nomik kalkınma sürecinde imkanı
ölçüsünde yer aldığı topyekun
bir seferberlik şuurundan geç-
mektedir. Bu sebeple geçmişten
günümüze binlerce yıldır olduğu

gibi önümüzdeki yüzyılda da ka-
dınların gücüne ve desteğine ih-
tiyacımız var."

Tarihte şanlı zaferlerin ve bü-
yük başarıların kadınların büyük
fedakarlıkları sayesinde gerçek-
leştiğini aktaran Işıkhan, nüfusun
yaklaşık yarısını oluşturan ka-
dınların gücü olmadan sürdürü-
lebilir kalkınma hedeflerine ula-
şılamayacağına dikkati çekti. Işık-
han, bu sebeple kadınların top-
lumsal hayata aktif ve üretken
katılımını destekleyecek projeler
geliştirme gayreti içerisinde ol-
duklarını söyleyerek, "Şubat ayın-
da bakanlık olarak, Türkiye’nin
emektar kadınları adına önemli
bir projeyi hayat geçirdik. İş Pozitif
Kadın İstihdamı Projemizin açı-
lışını Saygıdeğer Emine Erdoğan
Hanımefendi’nin teşrifleriyle İs-
tanbul’da gerçekleştirmiştik." dedi.

Projeyi, tüm kadınlara du-

yurmak üzere yedi bölgenin ta-
mamını kapsayacak şekilde il il
gezerek anlattıklarını belirten
Işıkhan, şunları kaydetti: "İş Po-
zitif’i, genel manada baktığımız
zaman 'iş arayan ile işverenin
çevrim içi olarak bir araya gele-
bileceği bir işbirliği sistemi' olarak
tanımlayabiliriz. Proje kapsa-
mında, 10 bakanlığımızın proje
ortağı olduğu, tüm kamu ve özel
sektör kuruluşları ile sivil toplum
kuruluşları arasındaki istihdam
eşleştirme süreçlerini kayıt altına
alacak bir bilgi ve iletişim sistemi
kurduk. İş-Pozitif projemizle bu-
güne kadar 408 bin 139 kadının
işe yerleştirilmesini sağladık. Ka-
dınların geleceğine yapılan ya-
tırımın milletimizin geleceğine
yapılan yatırım olduğuna inanı-
yoruz." Işıkhan, yapılan çalış-
malar neticesinde kadın, genç
ve genel istihdam verilerinde
çok iyi noktaları yakaladıklarını
dile getirerek, "Son işgücü veri-
lerine göre, işsizlik oranı bir ön-
ceki yıla göre 1,1 puan azalarak
yüzde 8,4 seviyesinde gerçekleşti.
İstihdam oranı bir önceki yıla
göre 1,6 puan artarak yüzde 50
oldu. Kadınlarda işsizlik oranı
yüzde 11 ile son 10 yılın en
düşük verisi olarak gerçekleş-
miştir. Kadınlarda işgücüne ka-
tılma oranı yüzde 37,1 ve istih-
dam oranı ise yüzde 33 ile tarihin
en yüksek seviyesine ulaşmıştır."
diye konuştu. lSİVAS-AA

Çanakkale'de, Anafartalar Zaferi'nin
109. yıl dönümü dolayısıyla Tarihi
Gelibolu Yarımadası'ndaki Conk-
bayırı'nda tören düzenlendi. Ça-
nakkale Valisi Ömer Toraman, 2.
Kolordu Komutanı Tümgeneral Ra-
sim Yaldız, Çanakkale Savaşları
Gelibolu Tarihi Alan Başkanı İsmail
Kaşdemir ve Avustralya'nın Çanak-
kale Konsolosu Harry Hall'un Ata-
türk Anıtı'na çelenk bırakmasıyla
başlayan programda, saygı duruşu
ve saygı atışının ardından İstiklal
Marşı okundu. Vali Toraman, tö-
rende yaptığı konuşmada, Çanak-
kale Muharebeleri'nin büyük cesa-
ret, fedakarlık, kahramanlık ve üs-
tün liderlik sahnelerinin yaşandığı
büyük bir harp olduğunu söyledi.
Tarihi Alan Başkanı Kaşdemir ise
ağustosun, şanlı Türk milletinin
tarihi yolculuğunda "zafer ayı" ola-
rak nitelendirildiğini hatırlattı. Mil-
letin bu toprakları vatan yapmak
için canını ortaya koyduğunu, ge-
rektiğinde kanını dökmekten asla
çekinmediğini vurgulayan Kaşdemir,
şunları kaydetti: "10 Ağustos, Ana-
fartalar Zafer Günü'müzdür, kutlu
olsun. Türk tarihinin dönüm nok-
talarından birini teşkil eden Conk-
bayırı'ndan Malazgirt Ovası'na, Ko-
catepe ve Afyon Ovası'na bin selam

olsun. Çanakkale Muharebeleri'nde
10 Ağustos bir dönüm noktası ol-
muştur. Canını ortaya koyan Meh-
metçik, mukayese edildiği zaman
kendisinden katbekat üstün olan
düşmana karşı tarihi bir savunma
yapmıştır." Gelibolu 2. Kolordu
Komutanlığından İstihbarat Kur-
may Binbaşı Türker Ersin Özdemir
da Anafartalar Zaferi'nin Çanakkale
Savaşları'ndaki önemini anlattı.
Bu topraklarda büyük bir kahra-
manlık örneği verildiğini belirten
Özdemir, şöyle konuştu: "Çanak-
kale Savaşları'nın unutulmaz kah-
ramanı Anafartalar Grup Komutanı
Albay Mustafa Kemal'in dehası ve
kahramanlığına Mehmetçik tara-
fından güven bağının kurulması
ve hayranlıkla tanık olunması,
aynı zamanda Milli Mücadele'nin
doğal liderini de belirlemiştir. Ça-
nakkale'de devleşen, gönüllerimiz-
de ebedileşen ve tarihin altın say-
falarında destanlaşan yüce kah-
ramanlar... Huzur içinde uyuyunuz.
Geçit vermediğiniz bu vatan emin
ellerdedir. Uğruna hiç düşünmeden
canlarınızı feda ettiğiniz bağımsızlık
ve özgürlüğümüzün sembolü şanlı
bayrağımız, bu aziz vatan toprak-
ları üstünde sonsuza kadar dal-
galanacaktır." lÇANAKKALE-AA

Anafartalar’ın kahraman Mehmetçikleri
zaferin 109. yıl dönümünde anıldı

umhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Çu-
kurova Uluslararası

Havalimanı'nın açılışı dolayısıyla
düzenlenen törene katıldı. Havali-
manının Adana ve Mersin ile tüm
bölgeye, tüm Türkiye'ye ve 85 mil-
yonun her bir ferdine hayırlı olması
temennisinde bulunan Erdoğan,
eserin bölgeye kazandırılmasında
emeği geçen herkese teşekkür etti.
Adana ve Mersin'in yanı sıra geniş
bir alana hizmet verecek bir vizyon
projesini daha hayata geçirmenin
haklı gururunu yaşadıklarını ifade
eden Erdoğan, şu bilgileri verdi:
"Bugün sadece bir havalimanı değil,
Yenicemizden tüm Türkiye'ye, hatta
tüm dünyaya yeni, modern, estetik
bir kapı açıyoruz. Çukurova'nın
eşsiz güzellikteki sembollerinin her
köşesine işlendiği havalimanımızın
dünya standartlarında bir eser ol-
duğunu görüyoruz. Burada bazı
rakamları kısaca paylaşmak isti-
yoruz; Çukurova Uluslararası Ha-
valimanı'nın yıllık kapasitesi 9 mil-
yon kişidir. Terminal alanı 110 bin
metrekarelik büyüklüğe sahiptir. 3
bin 500 metre uzunluğunda ve 60
metre gövde genişliğindeki ana
pistine en geniş gövdeli yolcu uçak-
ları dahi iniş-kalkış yapabilecektir.
Ana piste ilaveten ayrıca 3 bin 500
metre uzunluğunda ve 45 metre
gövde genişliğinde yardımcı pist
vardır. Tüm bunlarla birlikte 2 adet
yüksek sürat taksi yolu, 48 uçak
kapasiteli yaklaşık 279 bin metre-
kare apronu, 21 uçak kapasiteli
yaklaşık 56 bin metrekare genel

havacılık apronu, yer hizmetleri,
araç park yeri, nöbetçi kulübeleri
ve çevre güvenlik yoluyla havali-
manımız en üst standartta imkan-
larla donatılmıştır. Üst yapı tesis-
lerimizin toplam kapalı alan 214
bin 180 metrekareyi buluyor."

Havalimanının inşasında böl-
genin sembollerini ve mimari özel-
liklerini kullanmaya ihtimam gös-
terildiğini dile getiren Erdoğan,
"Hava kontrol kulesi ağaç formun-
da tasarlandı. Bu toprakların sim-
gesi olan pamuk motifleri ile tu-
runcu renk, havalimanımızın süs-
lemesinde özellikle tercih edildi.
Akdeniz'de yaşayan tüm kardeş-
lerimizin benimseyeceği, kendin-
den bir iz bulacağı, bu coğrafyanın
zengin karakterini yansıtan bir
yaklaşımla Çukurova Havalima-
nı'mız inşa edildi." dedi.

Erdoğan, son yıllarda ülkeye
kazandırdıkları pek çok eseri kamu-
özel ortaklığıyla hayata geçirdik-
lerini anımsatarak şöyle devam
etti: "Devletin bütçesinden tek ku-
ruş harcamadan bu eserlerin in-
şasını tamamladık. Böylece sadece
ülkemizin altyapı eksiklerini süratle
gidermekle kalmadık, aynı za-
manda Türkiye ekonomisine de
ciddi katma değer oluşturduk.
Milletimizin istifadesine sundu-
ğumuz her bir köprü, otoyol, ha-
valimanı, yatırım rakamlarının çok
çok ötesinde ekonomik kazanç
sağladı. Çukurova Havalimanı'mı-
zın yapımında da aynı yöntemi
uyguladık. Kamu-özel işbirliğiyle
inşa edilen havalimanının toplam

yatırım miktarı 608 milyon 500
bin avrodur. Devletimiz buradan
25 yıl içinde toplam 297 milyon
100 bin avro kira bedeli elde ede-
cektir. Bu sadece kira bedeli olarak
devletimizin kasasına girecek olan
tutardır. Havalimanımız, tüm Çu-
kurova'nın ticaretine, turizmine,
tarımsal üretimine, ekonomik ha-
yatına önemli katkılar yapacak,
doğrudan ve dolaylı olarak yaklaşık
3 bin kişinin istihdamına vesile
olacaktır."

Çukurova Uluslararası Havali-
manı'nın Adana'ya mesafesinin 35
kilometre, Mersin'e mesafesinin
ise 40 kilometre olduğunu belirten
Erdoğan, şunları söyledi: "Yani
her iki şehrimizin de tam ortasında
konumlanmıştır. Havalimanımız,
Mersin ve Adana'dan hem D400
yolu hem de otoyol üzerinden ko-
lay ulaşım imkanına sahiptir. Adana
ve Mersin ile birlikte Osmaniye
ve Niğde'ye olan yakınlığıyla da 5
milyonu aşkın insanımıza hizmet
verecek. Buranın yapımına başla-
dığımızda eş zamanlı olarak bağ-
lantı yollarının çalışmalarını da
başlatmıştık. Havalimanına kon-
forlu, güvenli ve hızlı erişim sağ-
lamak amacıyla 15,9 kilometrelik
yolumuzu, bölünmüş yol standar-
dında tamamladık. Proje kapsa-
mında toplam 258 metre uzunlu-
ğunda 8 adet tek köprü, 90 metre
uzunluğunda 2 adet çift köprü ve
127 metre uzunluğunda farklı se-
viyeli kavşak inşa ettik. Yol saye-
sinde, vakitten 494 milyon lira,
akaryakıttan 84 milyon lira olmak

üzere yıllık toplam 578 milyon
lira tasarruf edeceğiz." "Tabii sadece
kara yolu bağlantılarıyla yetinmi-
yoruz. Çukurova Havalimanı'mızı
Mersin, Adana, Gaziantep hızlı
tren hattına entegre ediyoruz." di-
yen Erdoğan, şunları kaydetti:
"Hat tamamlandığında saatte 200
kilometre hıza ulaşabilecek hızlı
trenlerle Mersin ile Adana arası
seyahat süresi 35 dakikaya inecek.
Adana veya Mersin'den trene binen
kardeşlerimiz 23 dakikada hava-
limanımıza varacak."

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Çu-
kurova Uluslararası Havalimanı'nın
yolcu taşımacılığının yanı sıra böl-
genin ihracatında da çarpan etkisi
yapacağına dikkati çekerek, "Mer-
sin Limanı, Mersin ve Adana or-
ganize sanayileri, İskenderun Kör-
fezi sanayi tesisleri, Yumurtalık
Serbest Bölgesi gibi sanayi ve ti-
caret bölgelerinden gelen ürünleri
buradan tüm dünyaya göndere-
ceğiz. Burada şunu özellikle söy-
lemek isterim; hem Adanalı hem
Mersinli vatandaşlarımız çok kısa
sürede bu eserin ne kadar isabetli
bir yatırım olduğunu görecekler."
dedi. Cumhurbaşkanı Erdoğan,
havalimanının, bölgedeki işletme-
leri daha geniş pazarlara açacağını,
şirketlerin ihracat potansiyellerini
ve rekabet gücünü artıracağını,
acil ve kritik malzemelerin tesli-
matının süratle yapılmasını sağ-
layarak, birçok hususta ticaretin
gelişmesine, tedarik zincirlerinin
kesintisiz işlemesine, ekonomik
hayatın güçlenmesine yardımcı

olacağını söyledi. Çukurova böl-
gesinin ürettiği tarım ürünlerinin,
artık gecikmeden, bozulma riski
olmadan müşterilerine kolayca
ulaştırılabileceğine de dikkati çeken
Erdoğan, "Adana ve Mersin ile
birlikte Akdeniz Bölgesi'nin tama-
mının kalkınmasında lokomotif
rolü üstlenecek böyle bir eseri ül-
kemize kazandırmaktan gurur du-
yuyoruz." dedi.  Hangi siyasi partiye
gönül verirse versin, bütün va-
tandaşların böyle bir yatırımdan
sevinç ve kıvanç duyması gerekti-
ğini ifade eden Erdoğan, "Şüphesiz
bazı yeniliklere alışmak için za-
mana ihtiyaç vardır. Alışkanlıkları
değiştirmek, yeniye uyum sağla-
mak elbette vakit alır. Bazı vatan-
daşlarımızın dile getirdiği hususları
gayet doğal karşılıyoruz." diye ko-
nuştu. Erdoğan, bugünkü tered-
dütlerin yerini zamanla memnu-
niyete bırakacağından en küçük
bir şüpheleri dahi olmadığını vur-
gulayarak, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Bizim doğal bulmadığımız mu-
halefetin, 'İstemezükçü' tavrıdır.
Artık bu huyu bırakmanız lazım.
'Şakirpaşa Havalimanı'nı kapata-
cağız.' böyle diyorlar. Nereden
çıktı bu? Böyle bir şey yok. Aydın'da
biliyorsunuz bizim bir eğitim mer-
kezimiz var. Şimdi Şakirpaşa Ha-
valimanı işte bir eğitim merkezi
olarak ne yapacak? Bölgeye hizmet
verecek. Kapatma diye bir şey söz
konusu değil. Ama muhalefetin
işi gücü hep bu tür yalanları ne
yapmak? Uydurmak. Tutmayacak
bu yalanlar." lMERSİN-AA
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Cumhurbaşkanı Erdoğan: Çukurova Uluslararası
Havalimanı 3 bin kişinin istihdamına vesile olacak
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Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, Ulusal
Yargı Ağı Sistemi (UYAP) ile günde
900 binin üzerinde kullanıcıya hizmet
verildiğini bildirdi. Adalet Bakanlı-
ğından yapılan açıklamaya göre, Ba-
kan Tunç, "güven veren ve erişilebilir
adalet" çerçevesinde yargıda dijital
dönüşüme büyük önem verdiklerini
belirtti. UYAP'ın dünyaya örnek gös-
terilecek bir proje haline geldiğini
aktaran Tunç, UYAP'ın etkinliğinin,
her geçen gün bakanlık mühendis-
lerince yerli ve milli imkanlarla ge-
liştirilerek, arttığını aktardı.
Vatandaş portalı
kullanıcı sayısı 
20 milyona ulaştı

Tunç, UYAP ile özellikle yargıda,
yapay zekanın uygulanması nokta-
sında çalışmalar sürdürdüklerini be-
lirterek, 8 portalda hizmet verildiğini
aktardı. Yapay zekayla desteklenen
bu uygulamaların, yargı süreçlerinin
kısalmasını ve adalete erişimin ko-
laylaşmasını sağlandığını belirten
Bakan Tunç, şunları kaydetti: "Ül-
kemizin ilk e-Devlet projelerinden
olan, tamamen yerli ve milli im-
kanlarla geliştirdiğimiz UYAP ile va-
tandaşlarımızın yargı sistemine daha
hızlı ulaşmalarını sağlıyoruz. Bu
kapsamda UYAP'ın 56 kurum ile
181 farklı alanda entegrasyonunu
sağladık. Günlük 900 binin üzerinde
kullanıcıya hizmet veriyoruz. Va-
tandaş portalı kullanıcı sayısı 20
milyona ulaştı. Adalet Bakanlığı ola-
rak dijital dönüşüm çalışmalarına
önem vermeye, adalete erişimi güç-
lendirmeye devam edeceğiz."

Adalet Bakanlığı Bilgi İşlem Genel
Müdürü Servet Gül de 20 milyona
yakın vatandaşın UYAP Vatandaş
Portal hizmetlerinden yararlandığını
vurgulayarak, "Aynı zamanda bu
portalımızın mobil uygulaması da
mevcuttur. Yaklaşık 250 bin civarında
kullanıcı, mobil olarak bu portalları
kullanmaktadır. Yargının hızlanması
adına şu anda dünyada popüler
olan yapay zeka çalışmalarıyla ilgili
Büyük Veri ve Yapay Zeka şubemiz
çalışmalarına devam etmektedir."
ifadelerini kullandı. lANKARA-AA

Bakan Işıkhan: İş-Pozitif projemizle bugüne
kadar 408 bin 139 kadın işe yerleştirildi

FOTOĞRAF: AA

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
Çukurova Uluslararası

Havalimanı'nın, tüm Çu-
kurova'nın ticaretine, tu-
rizmine, tarımsal üreti-
mine önemli katkılar ya-
pacağını belirterek, yatı-
rımın doğrudan ve dolay-
lı yaklaşık 3 bin kişinin

istihdamına vesile olaca-
ğını söyledi.
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K  Parti  Genel
Başkanvekili  Ef-
kan Ala,  AK Parti

Kongre  Merkezi'nde  ger-
çekleştirilecek  programa
ilişkin AA muhabirine açık-
lamada bulundu. AK Par-
ti'nin  Türk  siyasi  tarihin-
deki önemine dikkati çeken
Ala,  partinin  bu misyonu
ve  vizyonunu  paylaşacak
bir  program hazırladıkla-
rını söyledi. Bu kapsamda
partinin  kurucuları  ile  o
günden bugüne görev yap-
mış  olan  bütün  AK  Parti
emektarlarıyla birlikte ge-
çen süreci ve Türkiye Yüz-
yılı vizyonunu değerlendi-
receklerini  belirten  Ala,
"Yaptıklarımızı yad edece-
ğiz,  yapacaklarımızı  göz-
den  geçireceğiz. AK Parti
olarak Türkiye'yi hedefle-
rine doğru daha iyi şekilde
nasıl taşırız ve hedefleriyle
buluştururuz?  Bir  araya
gelip, Türkiye için AK Par-
ti'nin ne anlam ifade etti-
ğini ve bundan sonrası için
de neler yapabileceğimizi
gözden  geçireceğimiz  bir

kutlama  günü  olacaktır."
şeklinde konuştu.
Kutlama  programında

tasarruf tedbirlerine dikkat
edildiğini bildiren Ala, "Bu
konularda  vatandaşımız-
dan  beklediğimiz  birçok
şeyi vatandaşın da bekle-
yeceğini  dikkate  alarak
hassas davranıyoruz. Gör-
kemli ama aşırıya kaçma-
yan, sade ve etkili bir kut-
lama programıyla milleti-
mizin huzuruna çıkacağız.
İller  kendi  kutlamalarını

yapacaklar.  Ama merkez-
deki kutlamaları da online
sistemle  izleyebilecekler."
diye konuştu.
"Adı AK Parti"
Efkan Ala,  etkinliğin  iç-

eriğine  ilişkin  şu  bilgileri
verdi: "Cumhurbaşkanı'mı-
zın konuşması olacak. On-
dan  önce  bir  gösteri.  AK
Parti'nin serencamını anla-
tan, milletimizle bütünleş-
mesini  anlatan  bir  gösteri
olacak. AK Parti birçok şeyin

başlangıcı oldu, yeniliği ge-
tirdi Türkiye'ye. Birçok şeyin
adı AK Parti ile anılır oldu.
Sloganımız da bunu çağrış-
tıracak bir slogan olacaktır.
'Adı AK Parti.' Vizyonumuz
paylaşılacak.  AK  Parti'nin
Türk siyasi hayatındaki do-
minant rolünün, aslında ba-
şarıdan  başarıya  koşması
ve  kendisiyle  yarışıyor  ol-
masının hem bizim siyase-
timize hem de bizi izleyen
gönül  coğrafyamızdaki  ül-
kelerin siyasetine çok önem-
li katkılar sunduğu kanaa-
tindeyiz. Bu şuur ve sorum-
luluğun bilinci içerisinde o
programları yapıyoruz."
Ala,  konuşmasının  so-

nunda  14  Ağustos'taki
kutlama programında par-
tiye katılımlar olacağı yö-
nündeki haberlerin anım-
satılması üzerine, "Olacak
evet,  AK  Parti  siyasetin
dominant  adresidir.  AK
Parti ile yol yürümek iste-
yenlerin  partinin  ilkeleri
çerçevesinde  AK  Parti'ye
katılmaları tabiidir, doğal-
dır."  dedi.  lANKARA-AA
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AK Parti Genel Başkanvekili Efkan Ala, partinin 23'üncü kuruluş yılının, 14
Ağustos Çarşamba günü kutlanacağını belirterek, "Görkemli ama aşırıya
kaçmayan bir kutlama programıyla milletimizin huzuruna çıkacağız." dedi.

AK Parti’nin 23’üncü kuruluş yılı ‘sade
ve etkili’ bir programla kutlanacak
A

Trabzon'un Maçka ilçesi kır-
salında, 11 Ağustos 2017'de
bölücü  terör  örgütü  men-
suplarıyla sağlanan sıcak te-
mas sırasında şehit olan 15
yaşındaki  Eren  Bülbül  ve
Jandarma Astsubay Kıdemli
Başçavuş  Ferhat  Gedik,  şe-
hadetinin  yedinci  yılında
unutulmadı. Ayşe ve Hasan
Bülbül çiftinin çocuğu olarak
1 Ocak 2002'de dünyaya ge-
len Eren Bülbül, Maçka ilçe-
sine bağlı Köprüyanı Mahal-
lesi'ndeki tek katlı evde bü-
yüdü. Köprüyanı İlkokulu ve
Çatak İlköğretim Okulu'ndaki
eğitiminin ardından, Maçka
Anadolu  İmam Hatip  Lise-
si'ne  devam  eden  Bülbül,
2016'da  babasını  kaybetti.
Bülbül,  babasının  vefatının
ardından okuldan geri kalan
zamanlarda yevmiye usulüy-
le bahçe  işlerinde çalışarak
ailesinin geçimine katkı sağ-
ladı. Kısa  süren  yaşamında
annesi ve 12 kardeşiyle eko-
nomik zorluklar çeken Eren,
çevresinde  Trabzonspor'a
olan  tutkusuyla  da  tanını-
yordu.  Maçka  kırsalındaki
evlerinin bulunduğu alanda,
11 Ağustos 2017'de bölücü
terör  örgütü mensuplarıyla
sağlanan  sıcak  temas  sıra-
sında  ağır  yaralanan  Eren,
kaldırıldığı Karadeniz Teknik
Üniversitesi  (KTÜ)  Farabi
Hastanesi'nde vefat etti. Bül-
bül'ün cenazesi, 12 Ağustos
2017'de Maçka Merkez Ca-
misi'nde ikindi vakti kılınan
cenaze namazının ardından,
babasının da mezarının bu-
lunduğu Köprüyanı Mahal-
lesi'ndeki evlerinin yakının-
daki  aile  kabristanlığında
toprağa verildi. 
Eren Bülbül ve
Ferhat Gedik'in
adı yaşatılıyor
Saldırı  sırasında, Eren'i  ko-
rumak için üzerine kapana-
rak siper olan 41 yaşındaki
Jandarma Astsubay Kıdemli
Başçavuş  Ferhat  Gedik  de
şehit oldu. Evli ve iki çocuk
babası Gedik, doğum günü

12 Ağustos'ta memleketi Ha-
tay'ın  İskenderun  ilçesinde
son yolculuğuna uğurlandı.
Küçük yaşta şehadetiyle Tür-
kiye'yi yasa boğan Eren Bül-
bül'ün sosyal medyadaki son
fotoğrafları  ve  paylaşımları
Türkiye'nin hafızasında yer
etti.  Sosyal  medyada,  kö-
yünde sırtında odun taşırken
görülen fotoğrafı ve "Biri de
çıkıp demiyor ki Eren iyi ki
varsın"  paylaşımıyla  Eren,
milyonların  gönlünde  yer
edindi.  Eren  Bülbül'ün  adı
Trabzon'da gençlik merkezi,
okul,  cami,  kütüphane  ve
tünelin yanı sıra birçok ülke
ve  şehirdeki  farklı  mekan-
larda  da  yaşatılıyor.  Şehit
Eren Bülbül'ün adı, o dönem
eğitimini sürdürdüğü Maçka
Anadolu  İmam Hatip  Lise-
si'ne de verilerek, okulun adı
Maçka  Şehit  Eren  Bülbül
Anadolu İmam Hatip Lisesi
olarak değiştirildi.
Maçka Belediyesi tarafın-

dan ilçe merkezinde yaptırı-
lan camiye, "Eren Bülbül Ca-
misi"  adı  verildi.  Yine  ilçe
yolu güzergahındaki bir tü-
nele "Eren Bülbül" adı veri-
lirken, ilçeye bağlı Başar Ma-
hallesi'ndeki ilkokulda "Şehit
Eren  Bülbül"  adına  kütüp-
hane ile Bekçiler mevkisinde
hatıra  ormanı  oluşturuldu.
Türk Hava Yolları'nın filosuna
katılan  ve  şehit  Eren  Bül-
bül'ün anısına "Maçka" ismi
verilen B787-9 (Dreamliner)
tipi  uçağın  ilk  seferi  de  8
Temmuz 2019'da Trabzon'a

yapıldı. Bülbül'ün adına So-
mali'de "Eren Bülbül Yetim-
hanesi"  açıldı.  Dönemin
Gençlik ve Spor Bakanı Meh-
met  Muharrem  Kasapoğ-
lu'nun  katılımıyla  Ocak
2021'de Trabzon'un Ortahisar
ilçesinde Şehit Eren Bülbül
Gençlik Merkezi hizmete açıl-
dı. Trabzon'da Aydınlıkevler
İmam Hatip Ortaokulu'nda
oluşturulan kütüphaneye de
şehit Eren Bülbül'ün adı ve-
rildi. Trabzon merkezde de
stadyumda, okullarda, üni-
versitelerde,  cadde  ve  so-
kaklarda çeşitli şekillerde adı
yaşatılan Bülbül anısına vo-
leybol, futbol ve wushu tur-
nuvaları düzenlendi.
Baykar  Yönetim  Kurulu

Başkanı,  Türkiye  Teknoloji
Takımı Vakfı Mütevelli Heyeti
Başkanı Selçuk Bayraktar da
Haziran 2019'da sosyal med-
ya hesabından, eğitimde kul-
landıkları Bayraktar TB2 Sİ-
HA'lardan birine Eren'in adını
verdiklerini duyurdu. Yeğe-
ninin  yanı  sıra  çok  sayıda
çocuğa adı verilen Şehit Eren
Bülbül'ün "kara lastik"leri de
Bolu'nun Gerede ilçesindeki
Yaşayan Ayakkabı Müzesi'nde
sergileniyor.  Hafızlarda  yer
edinen Eren'in olayın mey-
dana geldiği yerin yakının-
daki Türk bayraklı kabri ise
7 yıldır ziyaretçisiz kalmıyor.
Gümüşhane'den  geçici  gö-
revle  Trabzon'a  gelen,  An-
kara'ya tayini çıkmasına rağ-
men bölgeyi sevdiği için gö-
rev süresini uzatan ve hain

saldırıda  şehit  düşen  Jan-
darma  Astsubay  Kıdemli
Başçavuş  Ferhat  Gedik'in
adı da Maçka ve Gümüşha-
ne'de yaşatılıyor. Ortahisar-
Maçka  kara  yolundaki  bir
tünele "Şehit Jandarma Baş-
çavuş Ferhat Gedik Tüneli"
adı  verildi.  Şehit  Gedik'in
Gümüşhane'de görev yaptığı
sırada  çocuklarının  eğitim
gördüğü  Dumlupınar  İlk-
okulu ve Ortaokulu öğren-
cileri tarafından Gedik anı-
sına hatıra  ormanı  oluştu-
ruldu.  Bülbül  ve  Gedik'in
öyküsünü anlatan TRT ortak
yapımı "Kesişme; İyi ki Var-
sın  Eren"  filmi,  Türkiye'de
350  sinema  salonunda  ve
8  ülkede  1  Ocak  2022'de
vizyona girdi. Filmi, 2,3 mil-
yondan fazla kişi izledi.
Bülbül ve Gedik'in
kanı yerde kalmadı
Eren Bülbül ve Astsubay

Ferhat Gedik'in şehit edildiği
saldırıyı gerçekleştiren grupta
yer  aldıkları  belirlen  terör
örgütü mensuplarına yönelik
Giresun'un  Güce  ilçesi  kır-
salında  31  Mayıs  2018'de
gerçekleştirilen operasyonda,
gri kategorideki "Soreş" kod
adlı  Barış  Coşkun  ve  "Ber-
hudan"  kod  adlı  Bedrettin
Çeliker  etkisiz  hale  getiril-
mişti.  Hain  saldırının  faili
"Zeynel"  kod  adlı  terörist
Mehmet Yakışır ise güvenlik
güçlerince  15  Temmuz
2018'de Gümüşhane'nin Kür-
tün ilçesinde gerçekleştirilen
operasyonda ölü ele geçiril-
mişti. İçişleri Bakanlığının "Te-
rörden Arananlar Listesi"nde
kırmızı  kategoride  yer  alan
Yakışır'ın  PKK'nın  sözde Ka-
radeniz bölge sorumlusu ol-
duğu  bildirilmişti.  Dönemin
İçişleri Bakanı Süleyman Soy-
lu, sosyal medya hesabından
yaptığı açıklamada, "Eren Bül-
bül, şimdi rahat rahat ismini
anabiliriz. O kalleşler cehen-
nemde, sen cennettesin. Kah-
raman  Jandarmamızı  kut-
luyorum." ifadelerini kullan-
mıştı. lTRABZON-AA

Eren Bülbül ve Başçavuş Ferhat Gedik’in
şehadetinin üzerinden 7 yıl geçti

Sırlı  Süleyman  Efendi  günün
Ağustos  sıcağının nisbeten  aza-
larak gölgelerin uzamaya başla-
dığı  bir  vaktinde  yeğeni Ahmet
Selim’i  her  zaman  olduğu  gibi
Başakşehir  Hoca  Ahmet  Yesevî
parkına götürdü…
Ahmet Selim parkta bir yandan

oyun  oynayıp  diğer  yandan  da
yeni arkadaşlıklar kurarken Sırlı,
hemen  her  park  serencamında
olduğu gibi kitapların hoş kokulu
satır aralıklarına daldı… Nitekim
o  bir  kelime  işçisiydi  ve  dahi
gündeminde  mühim  bir  kitap
vardı. Ahıska Yayınevi’nden ken-
disinden istirham edilen Mevlana
Eş-Şeyh Mahmûd en-Nakşibendî
el-Müceddidî el-Halidî el-Ûfî’’nin
Rabıta  ve  Zikir  Sohbetleri  ser-
levhalı kitabının redaksiyonunu
yapmaya koyuldu. Her daim ev-
vela  kendi  nefsine  vaaz  eden
merhum  Mahmud  Efendi  oku-
yucularına  şu  cümlelerle  sesle-
niyordu:  “Bütün hallerde ayağını
emir ve yasak seccadesi üzerine
koyasın. Ciddi işlere girip Rasu-
lullah (sav) Efendimizin sünneti
ile amel edesin. Kolaylık taşıyan
ruhsat  yollarından  ve  bid’at  iş-
lerden uzak durasın.”
Derken,  Sırlı  Süleyman  Efen-

di’nin kitapla ünsiyetini bir mûsiki
nağmesi kesti!

Ey garip gönüllüm dertli yoldaşım
Niye belli değil, baharın kışın
Var mıdır sormazlar ekmeğin aşın
Zengin isen ya bey derler ya paşa
Fıkara isen ya abdal derler, ya

cingan haşa... 
(…)
Parkın etrafını çevreleyen ma-

salarda  oturan  aileleri  ziyaret
ederek söylediği türküler ve çal-
dığı melodiler ile bahşiş bekleyen
zat  yanına  geldi.  Muhatabı  hiç
vakit  kaybetmeden  “Demek  ki
senin  için,  aşk  değil  yalan
idim/Acırım  heder  olan  o  en
güzel  yıllara”  şeklindeki  şarkı
sözlerini  terennüm  ederek  söze
koyuldu:  “Bende  bir  kız,  bir  de
oğlan  çocuğu  var,  oğlan  henüz
bebek,  bir  güzellik  yap  da  seni
hayırla  yâd  edeyim  abi.”  Sırlı,
cebinde ne kadar para varsa mu-
hatabına takdim etti. Bu ihsandan
ziyadesiyle  memnun  kalan  40
yaşlarındaki zat, Sırlı’nın masasına
oturur oturmaz hasbıhal de ken-
diliğinden başladı! 
Emrivaki  sadedinden  sohbet

ettiği müzisyenin adı Ertan’dı…
Okuma-yazma  bilmeyen,  ceddi
Uzunköprü’de bulunan Ertan, ül-
kemizdeki  binlerce  Roman  va-
tandaşı gibi hayatını sazın telle-
rine dokunarak kazanıyor… Ga-
ziosmanpaşa’da  Roman  vatan-
daşlarımızın  ikamet  ettiği  Sarı-
göl’de yaşayan ve İstanbul’un tüm
semtlerini dolaşarak nasibini ara-
yan  Ertan  10  yaşlarından  beri
müziğin içindeymiş. Kendi ifade-
siyle “piyasa”, Türk sanat müziği
ve klasik müzik icra eden Ertan,
yolundan gittiği babası gibi nota
bilgisi olmaksızın kulak dolgun-
luğuyla zanaatını konuşturuyor!
Saz başta olmak üzere eline ge-
çirdiği tüm enstrümanlardan “ses”
almayı da ilk çocukluk yıllarında
pederinden öğretmiş… Merhum
dedesi Uzunköprü ve köylerinde
yıllarca saz ve söz tarikiyle aile-
sinin geçimlerini temin etme gay-
reti içinde bulunurken 1970li yıl-
ların başında çoluk çocuğunu taşı
toprağı altın İstanbul’a getirmiş.
(…)
Uzunköprülü  Ertan,  gözü  gibi

baktığı mandoliniyle genelde hep
hasret ve ayrılık şarkıları çalıyor.
Muhatabımız genelde Gazios-

manpaşa Sarıgöl’de müzisyenler
kahvehanesinde rızkını bekledi-
ğini söylüyor. Onun gibi onlarca
müzisyen,  ekmek  parasını  bu
minval üzere kazanıyormuş. Dü-
ğün, dernek, kına gecesi ve asker
uğurlaması gibi cemiyetlere ka-

tılarak çalıp söylediğini belirten
Ertan,  iş  olmadığı  zamanlarda
da uzun yıllar babasıyla birlikte
yaptığı gibi parklarda, sokaklarda
dolaşarak  rast geldiği  insanlara
türküler söyleyerek, onların şar-
kı-türkü isteklerini çalarak geçi-
mini temin ediyormuş. 
Hemen  herkesin  bir  derdi

var… Onun ki de geçim derdi…
Söz  şimdi  Ertan’da:  “Hayat  pa-
halı,  beş  lira  ile,  on  lira  ile  ne
olacak! Geçim, yıldan yıla zorla-
şıyor. Çocuklar daha küçük… 81
yaşındaki annem ameliyat oldu.
Onun derdi ile dertlenmek, has-
talığına  çare  olmak  lazım,  çok
dolaşmak,  sesimizi  herkese  du-
yurmak lazım…”
Ertan’ın diğer bir derdi de ev-

lerinin  yakın  zaman  içerisinde
yıkılacak olmasıyla alakalı… Ro-
man vatandaşlarımız ileri görüşlü
olmalı ki ne hikmetse hemen her
yerde oturdukları araziler kıymete
biniyor ve kentsel dönüşüme kur-
ban ediliyor… Hatırlayın! Göçebe
yaşam tarzlarından ilham alınarak
(!)  Sulukule’deki Roman  vatan-
daşları Arnavutköy’e sürülüp bir-
kaç nesildir üzerinde oturdukları
gecekondu  arazilerinin  üzerine
villa  kondular  inşa  edilmemiş
miydi?
Roman vatandaşlarımız, mül-

kiyet haklarının ihlâl edildiği ge-
rekçesiyle açtıkları üç ayrı davayı
da kazanmıştı. Dahilisurda; SİT
alanı üzerine, Koruma Bölge Ku-
rulu  kararına  aykırı  olarak  inşa
edildiği  tesbit  edilen  Sulukule
evlerinin  inşasıyla mahalle  şen-
lendi!  Bin  türlü  şenlenemeyen
Romanlar ise bölgeden çok uzak-
lara, Taşoluk’a gönderildi!
Sulukule’nin  ardından Gazios-

manpaşa  Sarıgöl’de  oturan  Ro-
manların  başına  da  aynı  akıbet
kuşu kondu! Kentsel dönüşüm Sa-
rıgöl’den başladı… Evler birer birer
yıkıldı… Musikişinas Ertan, yıkımın
kendi  evlerine  gelmesini  endişe
ve panik içinde bekliyor… 
Romanlar, doğup büyüdükleri,

çocukluklarını geçirdikleri, sağlam
dostluklar  ve  komşuluk münase-
betleri  kurdukları mahallelerden
birer  birer  uzaklaştırılırken  Sarı-
göl’ün çevresi ise değişiyor, gelişi-
yor!
Romanlar  vakt-i  merhununda

Sarıgöl’ün  karşı  tepesine  İstan-
bul’un en büyük eğlence merkezi
Vialand’ın inşa edileceğini bilerek,
evlerinin üzerine teleferik ağı ku-
rulması projesinden haberdar ol-
salardı,  safları  sıklaştırarak,  ma-
hallelerini daha iyi bir şekilde ko-
ruyabilirlerdi, ama nafile!
Ertan,  kentsel  dönüşümü  ko-

nuştuğumuz esnada müsaade  is-
teyerek  “Eyvallah  abi”  dedi  ve
parkta ziyaret etmediği masalara
doğru, “Bir bahar akşamı rastladım
size  sevinçli  bir  telaş  içindeydi-
niz/Derinden bakınca gözlerinize
neden başınızı öne eğdiniz” hüz-
zam şarkısını söyleyerek yol aldı… 
Hakikate  beş  dakikalık  aranın

ardından Sırlı kitapta kaldığı yere
döndü. Her vesileyle dünyanın sü-
süne  aldanılmamasını  öğütleyen
ve fırsat eldeyken hayra, hasenata,
ibadete ve zikre koşulmasını tav-
siye eden Mahmud Hocaefendi bu
kez şöyle sesleniyordu: “Adam ola-
cak bir dakikada olur, olmayacak
olmaz.  Sofu sakalını tarayana ka-
dar, derviş Allah’a ulaşır…”
Mandolinci Ertan, Sarıgöl’deki

evler gibi cemiyetin içerisinde göz-
lerden nihan olup giderken Neşet
Ertaş’ın âvâzına kaldığı yerden de-
vam ediyordu!

Garibim engin ol, uyma cahile 
Şeytanın kazancı nafile hile 
Sana ad takarlar üzülme bile 
Zengin isen ya bey derler ya paşa 
Fıkara isen ya abdal derler, 
ya cingan haşa…

İbrahim Ethem Gören
-09.08.2024/Yazı No: 605

İBRAHİM ETHEM
GÖREN

www.ittifakgazetesi.com

MERHABA

Hakikate beş dakika ara!
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DR. ALTAY ATLI

oç Üniversitesi Öğretim
Görevlisi Dr. Altay Atlı,
Ekim 2023'ten beri İsrail

ekonomisinde yaşanan değişiklikleri
ve ilerleyen zamanlarda yaşanabilecek
krizleri AA Analiz için kaleme aldı.

İsrail ekonomisi, Gazze’de devam
eden soykırımın da etkisiyle bir krize
doğru mu sürükleniyor? İsrailli ma-
kamlar tarafından açıklanan makro-
ekonomik verilere göre, savaşın eko-
nomi üzerindeki etkisi kısıtlı görünse
ve hatta bazı alanlarda Ekim 2023’den
sonra yaşanan ilk kırılmalardan sonra
bir toparlanma tespit edilse de özel-
likle Gazze’de devam eden insanlık
krizi ve İsrail’in uluslararası toplum
tarafından giderek daha fazla dış-
lanması nedeniyle İsrail ekonomisini
orta ve uzun vadede daha zorlu bir
dönem bekliyor.

İsrail Merkez İstatistik Bürosu ve-
rilerine göre [1] ülkenin Gayri Safi
Yurt İçi Hasılası (GSYH), 2023'ün
üçüncü çeyreğinde bir önceki yılın
aynı dönemine göre yüzde 3,4 bü-
yürken, savaşın etkisiyle yılın son
çeyreğinde yüzde 4'lük bir küçülme
söz konusu oldu. Ancak 2024’ün ilk
çeyreğinde başlayan nispi toparlan-
mayla yıllık bazdaki bu daralma yüz-
de 1,2 seviyesine indi. Kamu borcu-
nun GSYH’ye oranı 2022’deki yüzde
60,7 seviyesinden 2023’te yüzde
63,4’e çıktı. Ancak bu oran örneğin
Kovid-19 salgını yılı 2020’deki yüzde
70,6’nın halen altında. İsrail'in Ha-
ziran 2024 itibarıyla döviz rezervleri
210,5 milyar dolar seviyesinde ve
burada henüz ciddi bir azalma yok.
Ülkede çatışmaların başladığı Ekim
2023’te yüzde 3,8 olan enflasyon ise
şu anda yüzde 2,9 seviyesinde. Bu

tablo aslında çok da olumsuz değil.
Orta ve uzun vadede
krizler yaşanabilir

İsrail ekonomisi, Ekim 2023 ön-
cesinde oldukça istikrarlı sayılabilecek
ve Kovid-19 salgınının da etkilerini
büyük ölçüde atlatan bir yapıya sa-
hipti. İhracata odaklı, üretkenliğini
artıran, teknolojiye ve startup'lara
yatırım yapan İsrail ekonomisi savaş
ortamına da bu şekilde girdi. Ülkedeki
ekonomik tablonun olumlu görün-
mesinin sebebi de bu.

Ancak kısa vadede rakamlarda
çok büyük bir sorun görünmese de,
İsrail ekonomisine Ekim 2023’ten
önce rekabet avantajı sağlayan un-
surlar; savaşın etkileri, ülkenin içinde
bulunduğu derin siyasi istikrarsızlık
ortamı ve ülkenin giderek artan ulus-
lararası izolasyonu nedeniyle tehdit
altında. Mevcut jeopolitik durum
İsrail ekonomisinin küresel ekono-
miyle bağlantılarını giderek zayıfla-
tıyor. Bu da orta ve uzun vadede
olası bir krizin sinyallerinin daha
güçlü bir şekilde hissedilmesine yol
açıyor.

İsrail’in ihracatı Kovid-19 salgını
sonrasında artmaya başladı. Ancak
yaşanan krizle birlikte bu süreç sek-
teye uğradı. 2024’ün ilk 6 ayına ba-
kıldığında, ülkenin aylık ihracatı is-
tisnasız her ay 2023’ün aynı döne-
mine göre daha düşük bir seviyede
gerçekleşiyor. Bu düşüşler şimdilik
Türkiye dahil bazı ülkelerin uygula-
dığı ambargolar da düşünüldüğünde,
beklenen ölçüde değil. Örneğin, Ha-
ziran 2024’teki 4,69 milyar dolarlık
ihracat, Haziran 2023’ün 5,22 milyar
dolarlık ihracatının sadece bir miktar
altında. [2] Ancak Filistin’de yaşanan
insani krizin derinleşerek İsrail’e ih-

racat kapılarının daha fazla kapan-
ması, zaten kronik ticaret açığı içeri-
sinde olan İsrail ekonomisini daha
büyük bir darboğaza itebilir.
Limanlar ve ticaret hatları

İsrail’in sadece ihracat rakamları
değil, küresel ekonomiyle bağlantısını
sağlayan lojistik merkezleri ve ticaret
hatları da krizden ağır bir şekilde
etkileniyor. Son olarak ülkenin Kı-
zıldeniz’e açılan kapısı olan Eilat Li-
manı’nın, Yemen'deki İran destekli
Husiler'in hem Kızıldeniz’deki İsrail
gemilerini hem de limanın kendisini
hedef alan saldırılarıyla tamamen
kapanma noktasına geldiği açıklandı.
[3] Bu açıklamadan sadece birkaç
hafta önce ise yine Husiler'in Irak’ta
yerleşik gruplarla birlikte Hayfa Li-
manı’nda demirli gemilere drone sal-
dırısı gerçekleştirdikleri bildirildi. [4]
İsrail’in kuzeyindeki çatışmaların şid-
detlenmesi durumunda ise Lüb-
nan’daki Hizbullah’ın Hayfa Limanı’nı
hedef alacağı haberleri basında yer
aldı. [5] Filistin’deki kriz devam et-
tikçe İsrail limanları ve deniz ticaret
hatları açısından güvenlik tehditleri
artıyor. Limanlar ve hatların kullanı-
lamaz hale gelmesi Eilat Limanı ör-
neğinde olduğu gibi fiziksel bir hasar
olmasa bile tesislerin iflasa doğru
gitmesine yol açıyor.
Azalan turist sayıları

İsrail’in dış dünyayla bağlarının
giderek zayıflamasının en dikkati çe-
ken sonuçlarından birisi ise ülkeye
gelen turist sayılarının düşmesi oldu.
Haziran 2024’te ülkeye giriş yapan
turist sayısı tatil ya da aile ziyareti
gibi amaçlarla ülkeye gelen Yahudi
diaspora cemaatlerinin mensupları
da dahil olmak üzere, bir önceki

yılın aynı ayına göre yüzde 70,1
azaldı. [6] Halihazırda mal ihraca-
tında zayıflama yaşayan İsrail eko-
nomisinin hizmet sektöründe nor-
malde en güçlü olduğu turizm ala-
nında bu şekilde bir düşüşte olması
da büyük bir döviz kaybına yol açı-
yor.
Ülkeye yatırımlar
azalıyor

İsrail ekonomisi yüksek teknoloji
alanında ve teknoloji startup'larında
yaptığı atılımlarla bir rekabet gücü
yakalıyordu. Bu alanlardaki gelişim,
sektörün doğası gereği güçlü ulus-
lararası işbirliğini gerektiriyor. Ancak
mevcut durumda burada da İsrail
açısından kırılganlıkların oluştuğu
görülüyor. Ekonomi alanında çalış-
malar yapan düşünce kuruluşu RISE
İsrail'in, bir raporuna göre ülkenin
startup'larına savaştan önce yılın her
çeyreğinde ortalama 2 milyar dolar
yatırım gelirken, savaşla birlikte bu
rakam 1,7 milyar dolara düştü. İsrailli
yatırımcılardan ve ülkede yatırım ya-
pan yabancılardan oluşan aktif yatı-
rımcı sayısı ise savaşın ilk ayında
yüzde 23 azaldı. [7] Bu trendin de-
vam etmesi İsrail ekonomisine en
güçlü olduğu alanlardan birinde ciddi
bir darbe vurabilir. Bu bağlamda,
mevcut durumda İsrail'e gelen yatı-
rımların azalmaması için bir sebep
görünmüyor.

Son olarak, İsrail ile Amerika Bir-
leşik Devletleri (ABD) arasındaki iliş-
kilere de değinmek gerekiyor. Ku-
rulduğu tarihten bugüne İsrail,
ABD’den 80 milyar doları ekonomik,
230 milyar doları ise askeri olmak
üzere toplam 310 milyar dolar yardım
aldı. [8] Bu yılın mart ve nisan ayla-
rında yapılan anlaşmalarla da ABD

tarafından İsrail’e 12,5 milyar dolarlık
yeni bir yardım taahhüt edildi. Ancak
ABD siyasetindeki derin belirsizlikler,
bu ülkede yapılacak seçimlerden son-
ra İsrail’le ilişkilerin ve dolayısıyla
ekonomik ve askeri yardımın nasıl
şekilleneceği konusunda soru işaret-
leri oluşmasına yol açıyor.

Ölçeğine göre güçlü sayılabilecek
bir altyapıya sahip olan İsrail eko-
nomisi, savaşın etkilerine, hızla artan
askeri harcamalara ve İsrail Başbakanı
Binyamin Netanyahu hükümetinin
popülist bütçe tercihlerine rağmen
halen bir kriz sarmalına girmedi. An-
cak, bu durumun sürdürülebilmesi
için İsrail ekonomisinin dış dünya
ve küresel ekonomiyle bağlantılarını
güçlü tutması gerekiyor. Esas tehdit
de bu alanda ortaya çıkıyor.

[1] https://tradingeconomics.com/
israel/indicators

[2] https://tradingeconomics.com/
israel/tourist-arrivals

[3] https://www.aa.com.tr/en/midd-
le-east/israel-s-eilat-port-in-near-total-
shutdown-amid-houthi-attacks-
report/3278043

[4] https://www.reuters.com/
world/middle-east/yemens-houthis-
say-they-targeted-ship-haifa-port-with-
islamic-resistance-iraq-2024-06-26/

[5] https://www.jpost.com/midd-
le-east/article-807032

[6] https://tradingeconomics.com/
israel/tourist-arrivals

[7] https://rise-il.org/insight/israe-
li-high-tech-in-the-shadow-of-six-
months-of-war/

[8] https://www.cfr.org/article/us-
aid-israel-four-charts

[Dr. Altay Atlı, Koç Üniversi-
tesi’nde Öğretim Görevlisi ve
Atlı Global Danışmanlık kurucu
yöneticisidir.]

Soykırımın faturası: İsrail ekonomik
darboğaza doğru sürükleniyor

Filistin’de yaşanan in-
sani krizin derinleşe-
rek İsrail’e ihracat ka-
pılarının daha fazla
kapanması, zaten kro-
nik ticaret açığı içeri-
sinde olan İsrail eko-
nomisini daha büyük
bir darboğaza itebilir.

K

UCM üyesi bazı ülkeler, Filistin toprak-
larında suç işleyen İsrailli yetkililer hak-
kında UCM'nin yargı yetkisine sahip ol-
duğunu beyan etti Uluslararası Ceza
Mahkemesi (UCM) üyesi bazı ülkeler,
Filistin topraklarında suç işleyen İsrailli
yetkililer hakkında UCM'nin yargı yet-
kisine sahip olduğunu beyan etti. İspanya,
İrlanda, Kolombiya, Brezilya, Filistin,
Güney Afrika, Bangladeş, Bolivya, Ko-
morlar ve Cibuti, İsrail Başbakanı Bin-
yamin Netanyahu ve Savunma Bakanı
Yoav Gallant hakkında "yakalama kararı"
çıkartılması talebini değerlendiren
UCM'nin ilgili ön inceleme dairesine
sunduğu yazılı beyanda, Mahkemenin
Roma Statüsü uyarınca Filistin toprak-
larında suç işleyen İsrailli yetkililer hak-
kında yargı yetkisine sahip olduğunu
belirtti. Güney Afrika, Bangladeş, Bolivya,
Komorlar ve Cibuti’nin ortak yazılı be-
yanında UCM’nin kurucu anlaşması olan
Roma Statüsü'nün 58. maddesi uyarınca
Mahkemenin tutuklama emri çıkarma
yetkisi bulunduğu ifade edildi. Kolom-
biya, UCM'nin, işgal altındaki topraklar
da dahil olmak üzere Filistin toprakla-
rında işlenen eylemler üzerinde yargı
yetkisine sahip olduğunu savunurken,
Brezilya Oslo Anlaşmalarının UCM'nin
Filistin'deki durum üzerindeki yargı yet-
kisini hiçbir şekilde engellemediğini kay-
detti. Şili ve Meksika ortak beyanlarında
Oslo sürecinin UCM’nin İsrailli yetkililer
aleyhine yapacağı yargılamaları engel-

lemediğini savundu. UCM’ye ortak be-
yanda bulunan 19 BM raportörü ve uz-
manı, UCM’nin İsrailli yetkililer hakkında
yargılama yetkisine sahip olduğunu, Ne-
tanyahu ve Gallant hakkında soruşturma
yürütülebileceğini bildirdi. Ortak beyanda
"işgal altındaki Filistin topraklarında
adaletin sağlanmasının daha fazla ge-
ciktirilmemesi" çağrısında bulunuldu.
ABD, Almanya, Çekya ve
Macaristan, İsrail'in
tezlerini savundu

UCM'ye taraf olmayan ABD ile UCM
üyesi Almanya, Çekya ve Macaristan ise
Mahkemeye sundukları beyanlarında İs-
rail’in tezlerini savundu. Oslo Anlaşmaları
kapsamında İsrail vatandaşları tarafından
işlenen fiiller üzerindeki münhasır yargı
yetkisinin İsrail'de olduğunu savunan
ABD, UCM'nin İsrailli yetkililer hakkındaki
soruşturmayı bu ülkenin yerel kurumlarına
bırakması gerektiğini belirtti. Çekya ve
Macaristan, Oslo Anlaşmalarının, Filistin’in
ve dolayısıyla UCM’nin İsrailli yetkililer
üzerindeki yargı yetkisini kısıtladığını ileri
sürerken Almanya, İsrail'in kendi vatan-
daşlarının karıştığı suçları kendisinin so-
ruşturması için UCM’nin zaman vermesi
gerektiğini iddia etti. Londra, New York
ve Ottowa merkezli Yahudi kuruluşları
UCM’nin İsrailli yetkililer hakkında yargı
yetkisi olmadığını iddia ederken Filistin
destekçisi sivil toplum kuruluşları (STK)
ve Arap Ligi, İsrailli yetkillerin UCM’de

yargılanabileceği görüşünü savundu. UCM,
23 Temmuz tarihli kararında, 64 kişi, ku-
ruluş ve ülkeden gelen talebi kabul ederek,
İsrailli yetkililer hakkında yargı yetkisi
olup olmadığına ilişkin "beyanda bulunma"
yetkisi vermişti. UCM'ye beyan sunulması
için öngörülen süre ise bugün sona erdi.
İngiltere'nin girişimi
eleştirilmişti

İngiltere, 10 Haziran 2024'te "Filistin'in
Oslo Anlaşmaları uyarınca İsrail vatan-
daşları üzerinde cezai yargı yetkisi kul-
lanamadığı durumlarda, UCM'nin İsrail
vatandaşları üzerinde yargı yetkisi kul-
lanıp kullanamayacağı" konusunda yazılı
beyanla gözlemlerini sunma talebinde
bulunmuştu. UCM Ön İnceleme Dairesi,

27 Haziran 2024'teki kararında, İngil-
tere'nin talebini kabul ederek, 12 Tem-
muz 2024'e kadar yazılı görüşlerini sun-
ması talimatını vermişti. UCM, İngilte-
re'nin yanı sıra UCM'ye görüş sunmak
için izin isteyenlerin taleplerinin 12 Tem-
muz 2024'e kadar sunulması gerektiğini
belirtmişti. İngiltere'nin görüş sunma
girişiminin, halihazırda yavaş ilerleyen
UCM'deki Filistin soruşturmasını yavaş-
latacağı yönünde eleştiriler gelirken, İn-
giltere'nin, Netanyahu ve Gallant hak-
kındaki yakalama kararına karşı çıkabi-
leceği dile getirilmişti. İngiltere adına
UCM'ye talebi iletilen, dönemin Başba-
kanı Rishi Sunak, UCM Savcılığının "ya-
kalama kararı" çıkartılması için başvuru
yapmasına, Gazze'deki duruma yardımcı

olmayacağını söylemiş ve buna karşı
çıkmıştı. İngiltere'de 6 Temmuz'da görevi
devralan Başbakan Keir Starmer hükü-
metinin ise Sunak hükümetinden farklı
olarak Netanyahu ve Gallant hakkındaki
yakalama kararına karşı çıkmayı dü-
şünmediği ve beyanda bulunmayacağı
bilgisi basına yansımıştı.
UCM'ye beyanda
bulunma usulü

UCM Muhakeme Kurallarının 103.
maddesi uyarınca, yargılamanın herhangi
bir aşamasında, davanın doğru bir şekilde
karara bağlanması için gerekli görürse
bir devlet, kuruluş veya kişinin, yazılı
veya sözlü olarak UCM'ye görüş bildir-
mesine izin verilebiliyor. Latince "Amicus
Curiae" (mahkemenin arkadaşı) olarak
ifade edilen bu usul, dava hakkında
karar vermeden önce konuya ilişkin alı-
nan bilgi içerikli beyanlar anlamına ge-
liyor. Bağlayıcı olmayan tavsiye niteli-
ğindeki bu beyan sunma usulü, birçok
ülke ve kuruluş tarafından Mahkemenin
vereceği kararı etkilemek amacıyla kul-
lanılıyor. Savcılığın, UCM'ye sunulacak
Amicus Curiae beyanlara cevap verme
hakkı bulunuyor. UCM, daha önce eski
Sudan Cumhurbaşkanı Ömer el-Beşir
hakkındaki dava ve Filistin toprakların-
daki yargı yetkisine ilişkin, UCM Muha-
keme Kurallarının 103. maddesi uyarınca
Amicus Curiae beyanda bulunulmasına
izin vermişti. lLAHEY-AA

Uluslararası Ceza Mahkemesi’nin İsrailli yetkilileri yargılayabileceği savunuluyor
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Sınır Tanımayan Gazeteciler
İngiltere'deki olaylarda
gazetecilere yönelik şiddete
“sıfır hoşgörü” istedi

Beyaz Saray: Gazze’de ateşkes
için taraflar 15 Ağustos’ta Doha
veya Kahire’de buluşacak
Beyaz Saray Ulusal Güvenlik
İletişim Danışmanı John Kirby,
Gazze'de ateşkes müzakereleri
için tarafların 15 Ağustos Per-
şembe günü Doha veya Kahi-
re'de bir araya geleceğini söy-
ledi. Beyaz Saray Ulusal Gü-
venlik İletişim Danışmanı Kirby,
telekonferans yoluyla düzen-
lediği basın brifinginde Gaz-
ze'de olası ateşkes sürecine
ilişkin son durumu değerlen-
dirdi. Kirby, ABD, Mısır ve Ka-
tar'ın ortak açıklamasının ar-
dından tarafların harekete geç-
tiğini ve en kısa zamanda mü-
zakereler için buluşma yönün-
de bir iradenin ortaya çıktığını
belirtti. Bu kapsamda 15 Ağus-
tos Perşembe günü Katar'ın
başkenti Doha veya Mısır'ın
başkenti Kahire'de tarafların
bir araya gelmesi konusunda
mutabık kalındığını vurguladı.
Kirby, müzakere görüşmelerine

İsrail'in bir heyet göndereceğini
açıkladığını ve "Hamas'ın heyet
göndereceğinin" Katar tarafın-
dan taahhüt edildiğini söyledi.
"Bunun çok faydalı sonuçlar
ortaya çıkarmasını umuyoruz.
Bu iki tarafı perşembe günü
masada bir araya getirecek
planları bozacak hiçbir şeyin
olmasını istemiyoruz." diyen
Kirby, ABD'nin de toplantıda
yer alacağını ve bir ateşkes
anlaşmasına bir an önce varıl-
ması gerektiğini vurguladı.
ABD, Mısır ve Katar, dün ya-
yımladıkları ortak açıklamada,
İsrail ve Hamas'a Gazze'de
ateşkes sağlanması ve esir ta-
kası için 15 Ağustos'ta Kahire
veya Doha'da müzakerelere
yeniden başlanması çağrısı yap-
mıştı. Ortak açıklamaya Tür-
kiye dahil bölgedeki birçok ül-
keden destek açıklaması gel-
mişti. lWASHINGTON-AA

Alman mahkemesi İsrail’e silah
ihracatının durdurulması
talebini yine reddetti

ABD Dışişleri Bakanlığı, bu askeri
birliklerin söz konusu ihlalleri or-
tadan kaldırdığını ve dolayısıyla
yardım almaya devam edeceklerini
bildirdi. ABD Dışişleri Bakanlığı,
işgal altındaki Batı Şeria'da ağır
insan hakları ihlalleri yapan İsrail
askeri birliklerinin bu ihlalleri "hızlı
bir şekilde giderdiğini" ve bundan
dolayı Amerikan askeri yardımlarını
almaya devam edeceklerini açık-
ladı. ABD Dışişleri Bakanlığı Söz-
cüsü Matthew Miller, AA muhabi-
rinin konuyla ilgili sorusuna yazılı
olarak yanıt verdi. Miller, insan
hakları ihlalleri yapan ve bu sebeple
ABD hukukuna göre askeri yardım
almaması gereken yabancı askeri
unsurlarla ilgili güncel durumu
değerlendirdi.Sözcü, İsrail ordu-
sunda insan hakları ihlalleri yapan
birimlerin olduğunu ancak bu bi-
rimlerin söz konusu ihlalleri "hızlı
bir şekilde giderdiğini" belirtti. Mil-
ler, "Dışişleri Bakanlığı, İsrail or-
dusunda ağır insan hakları ihlalleri

yapan iki birim ve iki sivil otoriteyle
ilgili olayları yakından inceledi ve
bu ihlallerin derhal giderildiğini
tespit etti. Leahy süreciyle uyumlu
olarak bu birimler ABD'den gü-
venlik desteği almaya devam ede-
cek." değerlendirmesini yaptı.
ABD'de 1997 yılında kabul edilen
ve yasanın mimarına atıfla "Leahy
Yasası" olarak bilinen yasa, insan
hakları ihlallerine karışan yabancı
unsurların ABD'den askeri yardım
almasını engelliyor. ABD Dışişleri
Bakanlığı, işgal altındaki Batı Şe-
ria'da ağır insan hakları ihlalleri
işleyen "Netzah Yehuda" bölüğüyle
ilgili soruşturma yürütmüş ve kısa
süre önce bu soruşturmayı ta-
mamlamıştı. Amerikan medyasına
yansıyan ve adı açıklanmayan
bazı yetkililere dayandırılan ha-
berlerde, soruşturmada aklanan
bölüğe ve ihlallere karışan diğer
askeri ve sivil birimlere herhangi
bir yaptırıma gerek olmadığı bil-
dirilmişti. lWASHINGTON-AA
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Almanya'da mahkeme, Filis-
tinli bir baba ve oğlunun hü-
kümetin İsrail'e silah ihraca-
tını yasaklamaya yönelik aç-
tığı davada davacılar aleyhine
karar verdi. Brandenburg
Eyalet Yüksek İdare Mahke-
mesinde (OVG), Filistinli bir
baba ve oğlunun hükümetin
İsrail'e silah ihracatını yasak-
lamaya yönelik açtığı dava-
nın duruşması görüldü.
OVG'den ismi paylaşılmayan
bir sözcü, mahkemenin, Tel
Aviv'e silah ihracatının dur-
durulması talebinin redde-
dildiğini duyurdu. Alman-
ya'da Haziran 2024'te de
aynı gerekçeyle açılan bir
dava, mahkeme tarafından
reddedilmişti. Berlin İdare
Mahkemesi Haziran 2024'te,
Gazze'de yaşayan bazı Filis-
tinlilerin Alman silahlarının
uluslararası insancıl hukuku
ihlal edebileceği gerekçesiyle

İsrail'e silah ihracatını dur-
durma talebini reddetmişti.
Almanya, ABD'den sonra İs-
rail'e silah ihracatı yapan
ikinci büyük ülke olarak bi-
liniyor. Alman hükümeti
2023’te İsrail'e 326,5 milyon
avro değerinde silah tesli-
matını ve askeri teçhizat ih-
racatı için toplam değeri yak-
laşık 327 milyon avro olan
308 ayrı lisansı onayladı. Al-
manya geçen yıl İsrail’e 2
Sa'ar 6 sınıfı korvet, zırhlı
personal taşıyıcı Eitan ZPT
ve IFV için 10 adet MTU
750hp dizel motor; Merka-
va-4 tankları ve Namer ZPT
(Zırhlı Personel Taşıyıcılar)
için 50 adet MT883Ka dizel
motor, Dolphin denizaltıları
için 10 adet DM2A4 Seehecht
(SeaHake mod 4) su altı fü-
zesi ve 10 binden fazla 120
mm tank mühimmatı teslim
etmişti. lANKARA-AA

Sınır Tanımayan Gazeteciler (RSF),
İngiltere'de aşırı sağcıların çıkardığı
olaylarda gazetecilere yönelik şid-
dete "sıfır hoşgörü" gösterilmesi
çağrısında bulundu. RSF'den yapılan
açıklamada, İngiltere'de endişe verici
sayıda gazetecinin, aşırı sağcı sokak
olayları ve karşıt gösteriler sırasında
çalışırken saldırıya uğradığı veya
tehdit edildiği belirtildi. Açıklamada,
"RSF, yetkilileri gazetecilerin güvenli
bir şekilde çalışabilmesi için elle-
rinden geleni yapmaya ve onları
sindirmek isteyenler hakkında dava
açmaya çağırmaktadır." ifadesine
yer verildi. Ayrıca RSF'nin İngilte-
re'de aşırı sağcı şiddet olaylarında
gazetecilere yönelik şiddete sıfır
tolerans gösterilmesi çağrısında bu-
lunduğu belirtildi. Southport ken-
tinde 29 Temmuz'da 3 çocuğun öl-
dürülmesinin ardından İngiltere'nin
son 10 yılın en kötü "sivil kargaşa-
sını" yaşadığına işaret edilen açık-
lamada, "İngiltere ve Kuzey İrlanda
genelinde kentlerde yaşanan ayak-
lanmalar, göçmenlik karşıtı duy-
guları manipüle etmek isteyen ve
insanların bir araya toplanmasını
teşvik eden sosyal medya etkileyi-
cilerinin (influencerların) internet
ortamında yaydığı dezenformas-
yonla körüklendi." değerlendirme-
sinde bulunuldu. Açıklamada, en-
dişe verici sayıda gazetecinin, sokak
olaylarına katılanlar tarafından sal-
dırıya uğradığı, sindirilmeye çalı-
şıldığı, takip edildiği veya ekip-
manlarının hasar gördüğü belirti-
lerek, bu kişilerin görüntülenmek
istemediği veya gazetecileri yetki-
lilerle aynı safta olmakla suçladığı
ifade edildi. Açıklamada, 5 Ağus-
tos'ta Birmingham kentinde elinde
bıçak olan maskeli bir kişinin Sky
News kanalının ekibini takip ettiği
ve araçlarının lastiğini patlatmaya
çalıştığı ve Fransız haber ajansı
Agence France-Presse'in (AFP)
Middlesbrough kentinde bir gaze-
tecinin kamerasının elinden alınarak
yere atıldığı anlara ait görüntüleri
yayınladığı belirtildi. lPARİS-AA
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ABD, insan hakları ihlalleri yapan İsrail
askeri birliklerine yardımlarını sürdürecek

Hamas'ın askeri kanadı İz-
zeddin el-Kassam Tugayları,
hareketin siyasi büro baş-
kanlığına seçilen Yahya Sin-
var'a bağlılığını duyurdu.
Kassam Tugayları Sözcüsü
Ebu Ubeyde'nin Telegram
hesabından yayımladığı
açıklamada, "Kassam Tu-
gayları, Komutan Yahya Sin-

var'a biat ediyor ve karar-
larını tam olarak yerine ge-
tirmeye hazır olduğunu te-
yit ediyor." ifadelerini kul-
landı. Ebu Ubeyde'nin açık-
lamasında şunlar kaydedil-
di: "Kassam Tugayları, şehit
komutanımız İsmail Heniy-
ye'nin yerine Hamas lider-
liğine Yahya Sinvar'ın se-

çilmesini, hareketin canlı-
lığını ve gücünde olduğu-
nun kanıtı olarak görüyor."
Hamas, İran'ın başkenti
Tahran'da 31 Temmuz'da
suikasta uğrayan İsmail He-
niyye'nin yerine, hareketin
siyasi büro başkanlığına
Yahya Sinvar'ın seçildiğini
duyurmuştu. lGAZZE-AA

ilistin haber ajansı
WAFA'ya göre, İs-
rail ordusu, Gaz-

ze'nin dağıttığı Ed-Derac Mahal-
lesi'nde yerinden edilenlerin sı-
ğındığı Et-Tabiin Okuluna sal-
dırdı. Kişinin sığındığı yerden
yapılanların sabah namazını kıl-
dığı sırada gerçekleşen saldırıda
100 kişi öldü, onlarca kişi yara-
landı. Yerel kaynaklarda, ceset-
lerin saldırı nedeniyle parçalan-
dığı ve ortaya çıkan yangın ne-
deniyle yandığını kaydetti. Sivil
savunma birimlerinin kapsamlı
olarak dağılan parçalarının bir
araya toplandığı belirtildi. İsrail
ordusu Hava Kuvvetlerinin, Ha-
mas'ın karargahı olarak kullan-
dığı Tabiin Okulunu bombala-
dığını duyurdu.
Filistinli gruplardan
tepki

İslami Cihad Hareketi'nden
yapılan açıklamada, "Düşman
İsrail'in Et-Tabiin Okulu'nun mes-
cidinde ibadet edenleri hedef
alması tam teşekküllü bir savaş
suçudur." ifadesine yer verildi.
Açıklamada, "Bu korkunç kat-
liamın başlatılması için sabah
namazı vaktinin başlatılması,
düşmanların aralarında çocuklar
ve yaşlıların da bulunması müm-
kün olan çok sayıda sivil öldür-
meye yönelikti doğruluyor." ifa-
deleri. İsrail'in okulları yıkmak
için ileri sürdüğü iddiaların, daha
önce hastaneleri yıkmak için ay-
rıntılarla aynı olduğu vurgulanan,
söz konusu iddiaların daha önce
yalan söylediği kanıtlandığı kay-

dedildi. Gazze'deki Fetih Hareketi
Sözcüsü Munzir el-Hayik yaptığı
açıklamada, İsrail'in Et-Tabiin
Okulu'ndaki yerinden edilmiş si-
villere karşı "büyük bir suç" işle-
diğini belirtti. Hayık, "Çocukların
kanı, İsrail'in Gazze Şeridi'nde
gerçekleştirdiği Holokost ve soy-
kırımın durdurulması için genel
vicdana müdahale çağrısında
bulunuyor." dedi. Filistin Halk
Kurtuluş Cephesi (FHKC) yaptığı
açıklamada şu ifadelere yer verdi:
"ABD'nin siyasi ve askeri desteği,
uluslararası toplumun ve Arap
dünyasının sessizliği, Siyonist iş-
gal rejiminin sağcı faşist hükü-
meti Et-Tabiin Okulu'ndaki kat-
liamı yapılamadı ve soykırım
suçlarını sürdürmezdi."

İsrail ordusu, Gazze'nin pay-
laştığı Derec Mahallesi'nde ye-
rinden edilenlerin sığındığı Et-
Tabiin Okulu'na saldırı düzen-
lemişti. Kişinin sığındığı yerde
bulunanların sabah namazını
kıldığı sırada gerçekleşen saldı-
rıda 100 kişi öldü, onlarca kişi

yaralandı. Yerel kaynaklar, ce-
setlerin saldırıları nedeniyle par-
çalanması ve ortaya çıkan yan-
gınların yandığını kaydetmemişti.
Sivil savunma birimlerinin kap-
samlı olarak dağılmış parçalarının
toplanmasıta güçlük çekildiği
belirtilmişti. 
İsrail'in Gazze Şeridi'ne
saldırılarında 2 gazeteci
daha öldü

Gazze'deki belgeler Medya
Ofisinden yapılan açıklamada,
İsrail'in saldırılarının başladığı
7 Ekim 2023'ten bu yana Gazze
Şeridi'nde öldürülen gazetecilere
konuyla ilgili bilgi verildi. Açık-
lamaya göre, İsrail'in Gazze'ye
düzenlediği saldırılarda, Filistin
Televizyonunda çalışan Temim
Ahmed Ebu Muammer ile El-
Aksa Kanalı çalışanları Abdullah
Mahir es-Susi isimli gazetecilerin
yaşamları yitirildi. Filistinli ga-
zetecilerin hedef alması ve bun-
ların kınandığı, uluslararası top-
lum ve örgütlerden "İsrail'in de-

vam eden suçlarından dolayı
uluslararası mahkemelerde yar-
gılanması, soykırım suçunu,
katliamı ve gazetecilere yönelik
suikastları durdurması için İs-
rail'e baskı yapılması" istendi.
Ayrıca 7 Ekim 2023'te bu yana
İsrail saldırısı altında Gazze Şe-
ridi'nde öldürülen gazetecilerin
sayısı 168'e yükseldi.
Mısır, arabuluculuk
çabalarının süreceğini
vurguladı

Mısır Dışişleri Bakanlığından
yapılan yazılı açıklamada, İs-
rail'in Derec Mahallesi'nde ye-
rinden edilenlerin sığındığı Et-
Tabiin Okulu'nu bombalaması-
nın "en güçlü ifadelerle" kınan-
dığı belirtildi. Gazze Şeridi'ndeki
Filistin halkına koruma sağla-
yacak ve savunmasız sivillerin
hedef alınmasına son verecek
"ortak ve etkili bir uluslararası
tutum" çağrısında bulunulan
açıklamada, şu ifadelere yer
verildi: "Arabulucuların Gazze

Şeridi'nde ateşkes formülüne
ulaşmaya yönelik çabaları her
yoğunlaştığında, geniş çaplı suç-
ların işlenmeye ve çok sayıda si-
lahsız sivilin kasten öldürülmeye
devam etmesi, İsrail tarafında
bu acımasız savaşı sona erdirme
konusunda siyasi irade eksikliği
olduğunun kesin kanıtıdır."

Açıklamada, "Gazze Şeridi'ne
insani yardım girişinin sağlan-
ması için diplomatik çabalara,
uluslararası nüfuza sahip tüm
taraflarla yoğun temaslara ve
ne kadar zor olursa olsun, hangi
engellerle karşılaşılırsa karşıla-
şılsın ateşkesi sağlamak için ça-
lışmaya devam edeceğiz." ifa-
deleri kullanıldı. İsrail ordusu,
Gazze'nin doğusundaki Derec
Mahallesi'nde yerinden edilen-
lerin sığındığı Et-Tabiin Oku-
lu'na saldırı düzenlemişti. Bin-
lerce kişinin sığındığı okulda
yerinden edilenlerin sabah na-
mazını kıldığı sırada gerçekle-
şen saldırıda en az 100 kişi öl-
müş, onlarca kişi ise yaralan-
mıştı. Yerel kaynaklar, cesetlerin
saldırı nedeniyle parçalandığını
ve çıkan yangın nedeniyle yan-
dığını kaydetmişti. Sivil savun-
ma ekiplerinin etrafa dağılan
ceset parçalarını toplamakta
güçlük çektiği belirtilmişti.
ABD, Mısır ve Katar, 8 Ağus-
tos'ta yayımladıkları ortak açık-
lamada, İsrail ve Hamas'a Gaz-
ze'de ateşkes sağlanması ve
esir takası için 15 Ağustos'ta
Kahire veya Doha'da müzake-
relere yeniden başlanması çağ-
rısı yapmıştı. lGAZZE-AA

İsrail ordusunun, Gazze kentinde yerinden edilenlerin sığındığı bir okula düzenle-
diği saldırıda en az 100 Filistinlinin öldüğü, onlarca kişinin yaralandığı bildirildi.

İsrail’in Gazze’de yerinden edilenlerin sığındığı
okula düzenlediği saldırıda en az 100 kişi öldü
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Kassam Tugayları, Heniyye’nin yerine Hamas’ın Siyasi Büro Başkanlığına seçilen Sinvar’a bağlılığını açıkladı
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eşiktaş'ta sıkıntılı
bir dönemde gö-
reve geldiklerini

ve büyük sorunlarla karşılaş-
tıklarını belirten Arat, "Fakat
tüm sorunları yaşamamıza, çok
sıkıntılı bir sezon geçirmemize
rağmen iki kupa kazanmamız,
Avrupa kupalarına katılma hak-
kı elde etmemiz, bunlar güzel
şeyler." dedi. Yeni sezona Turk-
cell Süper Kupa şampiyonlu-
ğuyla başladıklarını hatırlatan
Arat, "Süper Kupa'da ezeli ra-
kibimize karşı yeni yaptığımız
transferlerle camiamızı çok mo-
rallendirecek bir sonuç elde
ettik. Fakat bunların hepsi şu
anda bitti. Yani kupalar müzeye
konuldu. Pazar günü maçımız
başlayacak. Lig ve Avrupa ku-
pası maçlarıyla birlikte Beşiktaş
yeni bir hedefe doğru yürüye-
cek." ifadelerini kullandı. Hasan
Arat, kadrolarındaki eksiklikleri
tamamlamaya çalıştıklarını dile
getirerek, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Biliyorsunuz 14 yabancı
hakkımız var ve bir mavi kart.
Mavi kartlı sporcumuz zaten
var. Bahtiyar, Kazak. 14 spor-
cuya düşmemiz için bizden
epeyce bir oyuncunun gitmesi
gerekiyor. Şu anda ana müca-
delemiz gitmesi gereken oyun-
cuların kontratlarını ayarlamak,
onlara kulüp bulmak veya ken-
dilerine bunu açık açık söyle-
mek oldu. Lisans çıkartabilecek
hale geldiğimiz anda hemen
üçe yakın takviye planımız var.
O takviyelerimiz hemen hemen
hazır sayılır. Gidecek ve gelecek
oyuncuların durumu aynı anda
olacak diyebilirim. İsimler aşağı
yukarı belli. Yani hocamız ve
tüm heyetimiz bunu belirledi.
Alternatifli hazırlıklarımız var."

Süper Kupa maçında 17 ya-
şındaki futbolcuları Mustafa
Hekimoğlu'nun gol attığını ha-
tırlatan Arat, "Bu bizim için
sürpriz değil. Yani böyle bir

sporcu geldiğini, biz her zaman
söylüyorduk. Altyapıdan 5-6
oyuncu A takım kadrosunda,
Türkiye'de bunun örneği yoktur.
Avrupa'da da çok enderdir. Gio-
vanni van Bronckhorst hocanın
gençlerle oynama isteği çok
fazladır ve yaş gruplarına göre
bu entegrasyonu çok güzel ya-
pabiliyor." diye konuştu.
"Camiamız 
çok motive"

Hasan Arat, yeni teknik di-
rektör ve oyuncularıyla güzel bir
hava yakaladıklarını belirterek,
sözlerini şöyle sürdürdü: "Ca-
miamız çok motive. Bu bir ma-
raton, bunu unutmayalım. Bu
maratonda inişler çıkışlar yaşa-
yacağız. Bu inişler çıkışlarda çok
sağlam durmamız lazım. Spor-
cularımızın, camiamızın mora-
linin bozulmaması lazım. Ben
buradan tüm camiamdan iyi
günde, kötü günde hep sporcu-
larımızın teknik heyetimizin ya-
nında olmalarını istiyorum. Av-
rupa'da başarı kazanmak çok
önemli bir hedef. Yani Beşiktaş'ta
şu anda Avrupa'da final oynamış
bir hoca var. İnşallah takımımız
o heyecanı, Avrupa kupalarında
da verir." Stadyum ve tesislerinde

bazı yenilemeler yaptıklarını
anlatan Arat, "Bütün bu emekler
umarım karşılığını bulur. Be-
şiktaş hep iyi olsun. Çocuklar
bugün mutlu, mutlu olmaya
devam edecekler inşallah. Bize
güvensinler. Beşiktaş çok güzel
bir camia. Ben 17 yaşından beri
bu camiada sporculuk yaptım,
yöneticilik yaptım. Burada Be-
şiktaş'ın bu anlayışlı ve sevgi
dolu tutumu bize çok ilave so-
rumluluklar veriyor. Bu sorum-
luluğu taşımak o kadar kolay
değil. Arkadaşlarımla birlikte
inşallah en iyisini yapmaya de-
vam edeceğiz." şeklinde görüş
belirtti. Hasan Arat, genç fut-
bolcularına transfer teklifleri ol-
duğunu dile getirerek, "Semih'e,
Mustafa'ya, Demir Ege'ye yani
bunların hepsine teklifler var.
Bunları hocamız kadroda dü-
şünüyor. Arda ve Fahri var bili-
yorsunuz. Kalecilerimiz çok iyi.
Beşiktaş altyapıdan muazzam
kaleci yetiştiriyor. Bundan dolayı
çok mutluyuz. Bizim altyapımız
Türkiye'de hakikaten çok iyi
neticeler elde ediyor. Bundan
sonra zaten böyle götürmek zo-
rundayız başka türlü bunun
ekonomisinin gitme şansı yok.
Yani altyapıdan oyuncuları ye-

tiştireceksiniz. Belli bir noktaya
geldiğinde de finansal olarak
bunu değerlendirmek gerekli."

Beşiktaş Kulübü Başkanı Ha-
san Arat, yeni sezonda hedef-
lerinin şampiyonluk olduğunun
altını çizerek, "Bizim hedefimiz
ipi göğüslemek ve bunu Be-
şiktaş'a yakışır yapmak istiyoruz.
Herkese örnek olmak istiyoruz.
Ben Beşiktaş'ın bu sene bu he-
defe doğru gideceğine inanı-
yorum. Karşımızdaki rakiple-
rimizin hangi ölçüde oldukları
bizim için kıymetli olabilir ama
önemli olan bizim ne yapaca-
ğımızdır." dedi. Tüm rakiplerine
saygılı olduklarını dile getiren
Arat, şunları kaydetti: "Herkesin
kariyerine saygımız var. Kari-
yerli sporcuların, hocaların Tür-
kiye'de görev alması güzel bir
şeydir. Beşiktaş'ın futbolda ve
diğer sporlarda güzel bir sezon
geçirmesini diliyorum. Bu ve-
sileyle Türkiye'ye seslenmek is-
tiyorum. Yeni ligimiz başlıyor.
Ligimiz hayırlı olsun. Herkes
dostluk içerisinde, fair play çer-
çevesinde bu sene lige sahip
çıksın. Tüm camialara başarılar
diliyorum. Seyircilerimize güzel
seyirler diliyorum. Beşiktaş ola-
rak da tüm camiaları kucakla-

dığımızı ve dostane bir seviyede
bu sezonun geçmesini diledi-
ğimizi bilmelerini istiyorum.
Beşiktaş her zaman bu konu-
larda öncü olmuştur. Allah bizi
inşallah mahcup etmez. Yolu-
muz açık, şansımız bol olsun.
Beşiktaşlılara ve Türkiye'ye bu-
radan selamlarımı iletiyorum.
Allah Türkiye'yi korusun. Her
zaman Türkiye'mize, bayrağı-
mıza sahip çıkalım."

Hasan Arat, Türkiye Futbol
Federasyonunun (TFF) yeni
yönetiminin demokratik bir şe-
kilde göreve geldiğini vurgu-
layarak, "Bir kere demokratik
bir şekilde seçilmiş yönetimlere
sahip çıkmamız lazım. Bunun
en önemli örneği Sayın Cum-
hurbaşkanımızdır. Türkiye'de
demokratik bir şekilde seçil-
miştir. Belediye başkanlarımız-
dır, siyasetçilerimizdir... Türkiye
demokrasinin beşiğidir. Türkiye
demokraside çok güzel örnekler
vermiştir. Bu da demokratik
bir seçimdir. Seçilen başkana
saygı duymak lazım." ifadelerini
kullandı. TFF Başkanı İbrahim
Hacıosmanoğlu'nun sporun
içinden geldiğini anlatan Arat,
"Ben şu ana kadar Sayın Baş-
kanın yönetim tarzını ve tavrını
çok yerinde buluyorum. Uma-
rım bu açıklık, bu şeffaflık de-
vam eder. Camialar üzülmez.
Ben iyi bir yönetim olmasını
temenni ediyorum. Bu Türkiye
için önemlidir. Çünkü futbol
Türkiye'de çok kritik bir şey.
Yani her şeyi etkiliyor. Adil bir
yönetimin herkes için çok fay-
dalı olacağına inanıyorum. İn-
şallah başarırlar. Sandıktan bu
şekilde çıkan birinin o demok-
rasiye saygı göstermesi lazım.
Olmadığı zaman da gitmesini
bilmek lazım. Yani bu işler çok
kalıcı işler olmamalı. Vakti gel-
diğinde de gitmesini bilmek
lazım." değerlendirmesinde bu-
lundu. lİSTANBUL-AA
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Beşiktaş Kulübü Başkanı Hasan Arat, yeni sezonda şam-
piyonluk hedeflerine ulaşacaklarına inandığını söyledi.

Sezon açılış maçları zor olur. Galatasaray,
Süper Kupa maçında Beşiktaş’a faklı mağ-
lubiyetinden sonra kendi seyircisi önünde
lige iyi bir başlangıç için sahaya çıktı.
Beşiktaş karşısında sahaya çıkan ilk 11’de
sadece üç değişiklik vardı. Kerem Demir-
bay, Davinson Sanchez ve Leo Dubois.
Açıkçası Davinson Sanchez’i herkes bek-
liyordu ama Leo Dubois ile başlaması
biraz sürpriz oldu.

Tabii herkes yeni transfer Gabriel Sara’yı
merak ediyordu. Yedek kulübesinde yerini
alan Sara’nın sonradan da olsa oyuna gir-
mesi seyirciyi heyecanlandırdı.

Galatasaray maça arzulu başladı. Maçın
ilk tehlikeli atağı 12’nci dakikada Icardi
ile buldu. Bu dakikalarda  stadyumun
skorbordu çalışmıyordu. Bir süre elektronik
skorbord kapalı kaldı. Zaten bu sürede
skorbordu değiştirecek golü bir türlü bu-
lamadı. Ziyech ile Barış zaman zaman
kanat değiştirdi. Hatayspor savunmada
çok iyi direnç gösterdi ilk yarıda, 21’nci
dakikada ilk atağını yaptı ve korner kazandı.
Maçın 27’nci dakikasında Ziyech ile fırsat
buldu. 33’ncü dakikada Barış ile bulduğu
net fırsatı değerlendiremedi. Merih atağa
çıkarken top kaptırdı.

Galatasaray ikinci yarıya aynı kadro
ile çıktı. İkinci yarının hemen başında
Davitson ile çok önemli fırsat yakaladı.
Ama bir türlü çerçeveyi geçemedi. Özel-
likle Barış Alper çok gol pozisyona girdi
ama bitiricilik noktasında zayıf kaldı.
Hele İcardi’nin 51’nci dakikada attığı
pasla bulduğu pozisyonu gole çeviremeyişi
işi iyice zora soktu. Bu pozisyonun hemen
sonrasında Hatayspor golü bularak öne
geçti. Bu golle geriye düşen Galatasaray
oyuncuları iyice strese girdi. Hatayspor
bu dakikalarda morallendi hatta farkı
ikiye çıkaracak pozisyonda buldu. Eğer
farkı ikiye çıkarsa Galatasaraylı futbolcuları
daha da strese sokacaktı.

56’ncı dakikada beklenen oldu yeni trans-
fer Sara girdi. Sara biraz ürkekti bu da çok
normal daha takımla çok az beraber olabi-
lirdi. Daha sonra Batshuayi, Kerem ve ham-
leleri geldi. Özellikle Kerem’in girmesi ka-
natları hareketlendi. Galatasaray beklediği
golü 79’ncu dakikada bulabildi. Bu daki-
kadan sonra Galatasaray baskısını iyice art-
tırdı. Bana göre maç adamı Torreira’ydı
çünkü oyunun başından sonuna kadar çok
iyi oynadı. Hem defansif hem de ofansif
olarak takıma çok güç verdi. Yeni transfer
Batshuayi’ye gelince, geçen sezon bıraktığı
gibi yine kritik gole imza attı ve yeni takı-
mına galibiyet golünü getirdi. Ben zaten
Batshuayi’nin takıma yabancılık çekmeye-
ceğini söylemiştim. Batshuayi’nin golünden
sonra tribün coştu ve stadyumdan mutlu
bir şekilde ayrıldı. Maç sonu seyirciye
üçlüğü de Batshuayi çektirdi.

Hatayspor’u da tebrik etmek lazım, gü-
cüne göre çok başarılı bir taktikte oynadılar.
Son düdüğe kadar puan almak için ter
döktüler.

Galatasaray’da üçlüğü
Batshuayi çektirdi
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Paris 2024 Olimpiyat Oyun-
ları'nda erkekler futbol bran-
şında Fransa'yı uzatmalarda
yenen İspanya altın madal-
ya kazandı. Parc des Prin-
ces'de oynanan müsabakada
Fransa, 11. dakikada Enzo
Millot'un golüyle 1-0 öne
geçerken, İspanya'da Fermin
Lopez 18. dakikada skora
eşitlik getirip, 25. dakikada
takımını öne geçirdi. 28.
dakikada Alex Baena'nın
golüyle farkı 2'ye çıkaran
İspanya, ilk yarıyı 3-1 önde
tamamladı. İkinci yarıda
Fransa, 79. dakikada Magh-
nes Akliouche, 90+3. da-
kikada ise penaltıdan Jean-

Philippe Mateta'yla 3-3'lük
eşitliği yakaladı. Normal sü-
resi 3-3 sona eren mücade-
lenin uzatma dakikalarında
Sergio Camello, 100. daki-
kada takımını öne geçirir-
ken, 120+1. dakikada ise
farkı ikiye çıkararak maçın
skorunu belirledi: 3-5. Gü-
müş madalyayı Fransa ka-
zanırken, bronz madalya
ise Mısır'ı 6-0 mağlup eden
Fas'ın oldu. 
Hem Avrupa hem de
olimpiyat şampiyonu
olan ikinci ülke       

Avrupa Futbol Şampiyo-

nası'nda (EURO 2024) ku-
payı kazanan İspanya, olim-
piyat oyunlarını da zirvede
bitirerek bunu başaran ikin-
ci ülke oldu. 1984 yılında
finalde İspanya'yı mağlup
ederek Avrupa Şampiyonu
olan Fransa, Los Angeles
1984 Olimpiyat Oyunla-
rı'nda da altın madalya ka-
zanmıştı. Benzer başarıyı
1924'te Uruguay, hem Copa
America hem de olimpiyat
madalyasını kazanarak ger-
çekleştirirken, 2000 yılında
da Kamerun, önce Afrika
Uluslar Kupası'nı, ardından
da olimpiyat altın madal-
yasını kazandı. lPARİS-AA

MKE Ankaragücü’nün
1. lig karnesi başarılı

Futbolda Fransa’yı uzatmalarda mağlup
eden İspanya altın madalya kazandı
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Hasan Arat, yeni sezon için
takımı ve camiasına güveniyor
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Türk futbolunu köklü ku-
lüplerinden MKE Ankara-
gücü, Trendyol 1. Lig'deki
başarılı performansıyla dik-
kati çekiyor. Süper Lig'e tek-
rar çıkma hedefiyle kadro-
sunu büyük ölçüde koruyan
ve takviyeler yapan MKE
Ankaragücü, 1. Lig'deki 9.
sezonuna yarın Şanlıurfaspor
maçıyla başlayacak. Süper
Lig'de "üç büyükler" diye ad-
landırılan Galatasaray, Fe-
nerbahçe ve Beşiktaş'tan son-
ra en fazla yer alan ekip
olan MKE Ankaragücü, 1.
Lig'de çok fazla kalıcı olmu-
yor. Daha önceki adı 2. Lig
olan ve 2001-2002 sezo-
nundan itibaren 1. Lig is-
miyle oynanan ligde, mü-
cadele ettiği 8 sezonun 5'inde
Süper Lig'e çıkan MKE An-
karagücü, küme düştükten
sonraki 5 sezonun hemen
ardında 3 kez tekrar Süper
Lig'e yükselmeyi başardı.
Sarı-lacivertliler bir önceki
sezonlarda düştüğü Süper
Lig'e, 1968-1969, 1976-1977
ve 2021-2022'de şampiyon
olarak çıktı. MKE Ankara-
gücü, 1959'dan bu yana dü-

zenlenen profesyonel liglerde
ilk kez 1. Lig'de 1968-1969
sezonunda yer aldı. Bir ön-
ceki sezon küme düşen baş-
kent ekibi, 1968-1969'da se-
zonunda şampiyon olarak
tekrar Türkiye'nin en üst dü-
zey liginde yer alma hakkı
elde etti. MKE Ankaragücü,
1975-1976 sezonunda ikinci
kez küme düştü. Sonraki se-
zon (1976-1977) yer aldığı
bir alt ligi yine şampiyon
tamamlayan sarı-lacivertliler,
yeniden yine en üst lige yük-
seldi. MKE Ankaragücü, 1.
Lig'den 1977-1978 sezonun-
da tekrar küme düştü ve bu
sefer 2. Lig'de (şimdiki adıyla
1. Lig) 3 yıl kaldı. MKE An-
karagücü, 2020-2021 sezo-
nunda küme düştüğü 1.
Lig'den, 2021-2022 sezo-
nunda şampiyon olarak Sü-
per Lig'e çıktı. MKE Anka-
ragücü, 1. Lig'de yer aldığı
8 sezonda toplam 263 maça
çıktı. Bu karşılaşmalarda sarı-
lacivertliler, 124 galibiyet,
81 beraberlik aldı ve 205
maçı kaybetmedi. Başkent
ekibi 1. Lig'de toplam 58
yenilgi aldı. lANKARA-AA
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50 yılı aş-
kın bir sü-
redir halen

gizemini koruyan
büyük bir impara-
torluğun benzersiz
hikayelerini içinde
taşıyan önemini
hiçbir zaman yitir-
meyen döneminin
gözde yapılarından Dolma-
bahçe Sarayı hem dünyada
hem de ülkemizde yoğun
ilgi uyandırmaktadır. Her
yıl binlerce kişi tarafından
ziyaret edilen Milli Saraylar
Resim Müzesi'de özellikle
son dönemde hem sanatse-
verler hem de tarihçiler ta-
rafından büyük rağbet gör-
mektedir. Millî Saraylar Re-
sim Müzesi, Dolmabahçe
Sarayı'nın Veliaht Daire-
si'nde 2014 yılında açılan
Millî Saraylar İdaresi Baş-
kanlığı'na bağlı müzedir.
Müzeye saraydan bağımsız
girilebileceği gibi, Dolma-
bahçe'nin muhteşem boğaz
manzaralı bahçesinden  ge-
çilerek de girilebilmektedir.
Tanzimat’ın ilanından sonra
şehzadelerin dışa kapalı sür-
dürdükleri hayatın sona er-
mesiyle birlikte serbest ya-
şama geçişlerinin mimari
bir simgesi olan Dolmabahçe
Sarayı Veliahd Dairesi, Sul-
tan Abdülmecid döneminde
inşa edilmiştir. Sultan Ab-
dülaziz, Sultan V. Murad,
Sultan II. Abdülhamid, Sul-
tan V. Mehmed Reşad, Yusuf
İzzettin Efendi, Sultan VI.
Mehmed ve Halife Abdül-
mecid veliahdlık dönemle-

rinde bu daireyi kul-
lanmışlardır. 
Osmanlı'ın
zengin resim
kolaeksiyonu

Dolmabahçe Sarayı
yerleşkesindeki Veliaht
Dairesi’nde bulunan

Milli Saraylar Resim Mü-
zesi, 11 bin metrekarelik ka-
palı bir alana sahiptir. Mo-
dern bir anlayışıyla hazırla-
nan müzede Padişah port-
releri, tarihi olayları konu
alan kompozisyonlar, oryan-
talist  eserler, olmak üzere
600'e yakın eser 34 temartik
salon bulunmaktadır.  Eserler
15. yüzyılın sonundan 20.
yüzyılın sonuna kadar geniş
bir dönemi kapsamaktadır.
Müze Osmanlı döneminde
resim sanatına verilen değeri
ortaya koyduğundan resim
ve sanata dair dönem ile
ilgili önemli ipuçlarıda ver-
mektedir. Müze'de Padişah
kolaeksiyonları zengin. Ory-
tantalist resim konusunda
çok zengindir. Fransız or-
yantalist ressamların, Rus
oryantalist ressamların Ay-
vazoskinin eserleri bakımın-
dan çok zengin bir kolaek-
siyon sanatseverlere sunul-
maktadır.. Saray ressamları,
enderunlu ressamlar, yaver
ressamlar, fetih ve fatih ko-
nulu bölümlerin yer
aldığı tema-
tik sa-
lonlar
o
d e -
v i r -

de resim sanatına ne kadar
önem verildiğini açıkça göz-
ler önüne sermektedir. 
Abdülmecid'e 
özel canlandırma

Osmanlı Padişahlarının sa-
ray ve devlet işlerinin yanı-
sıra sanat ve edebiyata da
ayrı bir ehemmiyet verdikleri
bilinmektedir. Son Osmanlı
padişahlarından Abdülmecid
Efendi'de resme düşkündü.
Birbirinden değerli birçok
eser ortaya koymakla bere-
ber, bitirmeye fırsat bulama-
dığı tablolar, btirdiği tablolar
da müze de itinayla sergi-

lenmektedir. Ayrıca
A b d ü l m e c i d

Efendi'ye ait
çok zengin
resim mal-
zemeler i
k o l e k s i -

yonları ,
fotoğrafla-
rı,  resim
malzemeleri de
bulunmaktadır. Abdülmecid
Efendi'nin veliahtken kul-
landığı  atölyesinde silikon
heykeli ile atölyesi canlan-
dırılmış tematik odada zi-
yaretçilere yansıtılmıştır. Bu
müze Osmanlı'nın resim ve
sanattan ne anladığını, saray
ressamlarının neyi konu et-
tiğini görmek açısından bir-
çok done vermektedir. Da-
hası sarayda çok önemli yer
tutan hikayeler, şahıslar va
mimarileri hakkında da bilgi
veren tematik olarak çok de-
ğerli bir müze olma özelliği
de taşımaktadır.
Türkiye'nin en büyük
oryaantalist tablosu 
3 ayda taşındı

Milli Saraylar Resim Mü-
zesi'nin en gözde eserlerin-
den olan Fransız ressam Cle-
mentine ait 'Gatah Çölü’nde
Prens Halim’in Ceylan Avı:
Tazı Payı Tablosu' nu 1865
tarihinde  Sait Halim Paşa
babası Abdül Halim Paşa için
yaptırmıştır. Yıldız Sarayı'nin
Milli Saraylar'a bağlanması-
nın ardından Sait Halim Paşa
Yalısında bulunan bu Türki-
ye'nin en büyük oryantalist
tablosu Milli Saraylar Resim
Müzesi'ne getirilerek burada
sergilenmiştir. Milli Saraylar
Başkanlığı Türkiye'nin en bü-
yük tablosunun taşınması
için 3 aylık bir planlama sü-
recinin her aşamsını uzman-
larla birlikte tasarlayaral titiz

b i r
çalış-

ma yü-
rütmüştür.

Restorasyon atölyesi,
mobilya atölyesi, bir sürü
atölye ile kapsamlı bir işbir-
liği yapılarak nasıl taşınacağı
kararlaştırılarak hareket edil-
miştir. Öyle ki hem mekana
zarar verilememesi hem de
eserin kendisine zarar veril-
memesi adına atılan her
adım büyük bir önem ve dik-
kat gerektirmekteydi. Üç ay-
lık aşamalı bir planlama ne-
ticesinde Sait Halim Paşa

Yalısı'ndan tablo rulo haline
getirilerek özel korumalı san-
dukayla müzeye taşındı. Milli
Saraylar Müzesi'nde şu anda
bulunduğu salonda büyük
iskeleler kurularak hummalı
bir şekilde tam 1 yıl boyunca
uzman restüratörler tarafın-
dan hem tablo hem de de-
vasa tablo çerçevesi resto-
raston süreci geçirerek son
halini almıştır. Böylelikle bu
eşsiz eser ilk defa bir müzde
sergilenerek sanatseverlerle
buluşturulmuştur. Bir nevi
sanatseverler tabloya kavuş-
muştur. (Devam edecek)

Ittıfak
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İstanbul'un merkezi Beşiktaş'ta kalabalıktan
uzak sanat ile iç içe muhteşem bir mekan. 
19. yüzyıl padişahlarının resim zevkinin
yakından görülebileceği çok zengin bir
kolaksiyonla sanatseverleri büyülüyor.

Dolmabahçe’de sanat hazinesi:
MİLLİ SARAYLAR RESİM MÜZESİ-I-
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